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WYWIAD Z WÓJTEM GMINY NOWA SÓL IZABELĄ BOJKO

Tak, tutaj trzeba się 
zatrzymać i chcę powie-
dzieć kilka osobistych 
refleksji. Najwięcej o 
wojnie opowiadała mi 
kiedyś moja bliska ciot-
ka Leokadia, która wy-
chowywała tatę, ponie-
waż jego mama zmarła 
gdy był młodym chłop-
cem. Z Leokadią byłam 
do ostatnich jej dni. Była 
ciężko doświadczona 
wojną. Jej mąż zginął w 
walkach pod Kołobrze-
giem, tuż przed końcem 
wojny. Kolejne nieszczę-
ście w jej życiu również 
nadeszło pod koniec 
wojny, kiedy niefortun-
nie weszła na minę. W 
wyniku wybuchu do-
znała licznych obrażeń. 
Straciła obie nogi, a jej 
twarz uległa poważnym 
uszczerbkom do tego 
stopnia, że straciła jedno 
oko. Niestety tak właśnie 
wygląda wojna. Ciotka 
nie wyszła ponownie za 
mąż, ale miała ojca, są-
siadów, a potem także 
mnie. Do kiedy mogła, 
to też pracowała. Bardzo 
wiele opowiadała mi o 
tych strasznych czasach. 
Nigdy nie przeszłoby mi 
przez myśl, że nadjedzie 
w życiu chwila, w której 
ja i moje dzieci będzie-
my codziennie słuchać 
relacji wojennych, a one 
będą mi zadawać pyta-
nie: mamo, czy u nas też 
będzie wojna? Jak to w 
życiu bywa, trzeba li-
czyć na samych siebie i 
oczywiście na dobre so-
jusze. Myślę, że są one 
dużo lepsze niż w 1939r. 
W chwili obecnej musi-
my się przede wszyst-
kim skupić na pomocy 
uchodźcom wojennym.

W takim razie na co 
mogą liczyć nasi sąsie-
dzi ze wschodu?

Od pierwszych dni 
konfliktu zorganizowa-
liśmy zbiórkę pomocy. 
Służą temu wszyst-
kie nasze świetlice. To 

właśnie tam odbywają 
się regularne dyżury, 
podczas których przyj-
mowane są dary. Lista 
potrzebnych rzeczy opu-
blikowana jest na gmin-
nej stronie internetowej 
oraz na facebook’owym 
profilu. Akcję pomocy 
prowadzimy również w 
naszych szkołach, tych 
punktów jest naprawdę 
sporo. Ponadto jesteśmy 
w stałym kontakcie ze 
służbami wojewody i 
urzędu marszałkowskie-
go. Nadwyżkę darów 
możemy przekazać do 
magazynu powiatowego 
lub wojewódzkiego. Jed-
nak pomoc ta schodzi na 
bieżąco dla tych uchodź-
ców, którzy zamieszkali 
w naszej gminie, a mamy 
ich już około setki. W 
szkołach pojawili się też 
nowi uczniowie, jest co-
raz więcej nowych twa-
rzy, nawet w najmniej-
szych miejscowościach. 
Pragnę w tym miejscu 
nadmienić, że dziś, bez 
tej kosztownej rozbudo-
wy i modernizacji pla-
cówek szkolnych, które 
miały miejsce w naszej 
gminie przez ostatnie 
lata, nie byłoby szans na 
przyjęcie tak dużej licz-
by nowych uczniów. Na 
szczęście tę lekcję już 
odrobiliśmy. Można po-
wiedzieć, że w pewnym 
sensie przeszliśmy z rze-
czywistości covidowej 
do rzeczywistości wo-
jennej. 

Skoro już wspomnia-
ła Pani o uchodźcach, 
to jak ta sprawa przed-
stawia się w gminie?

Mamy już oczywi-
ście ukraińskie dzieci 
w szkołach. Coraz wię-
cej uchodźców znaj-
duje domy u naszych 
mieszkańców. Warto 
wspomnieć, że na tere-
nie naszej gminy działa 
kościół prawosławny, 
którego proboszcz jest 
w kontakcie z wieloma (ciąg dalszy na stronie 3.)

Pani Wójt, trudno w obecnym czasie rozmawiać na 
temat codziennych spraw samorządowych, skoro 
tuż za naszą  granicą mamy wojnę w Europie.

uchodźcami. Nasi pro-
boszczowie również za-
angażowali się w pomoc 
i logistykę. Najbardziej 
zaangażowani są jednak 
nasi mieszkańcy, za co 
oczywiście im bardzo 
dziękuję. To oni udo-
stępniają swoje domy, 
pokoje, mieszkania, oni 
organizują wyżywienie. 

Jakie są dalsze kroki 
samej gminy poza tymi, 
które już zostały podję-
te?

Można powiedzieć, że 
stworzyły się dwa kolej-
ne fronty działania. Na 
samym początku podję-
łam decyzję o zorganizo-
waniu lokum na dłuższy 
pobyt dla trzech rodzin. 
W trybie ekspresowym 
zorganizowaliśmy 3 
mieszkania w Lubieszo-
wie i tu pragnę uspokoić 
mieszkańców, że obiekt 
jest zamieszkały, ale 
sala wiejska po pewnej 
reorganizacji wciąż jest 
otwarta dla mieszkań-
ców. Drugim wielkim 
wyzwaniem jest wyra-
bianie wszelkich doku-
mentów i nadawanie nu-
merów PESEL. To spory 
wysiłek dla naszego 
niedużego urzędu. Bar-
dzo zaangażowany jest 
też OPS. Więc wbrew 
tym wszystkim bzdu-
rom, które jak zwykle 
na nasz temat wypisuje 
„Tygodnik Krąg”, walka 
trwa na całego. Proszę 
sobie wyobrazić, że jeśli 
chodzi o obsługę admi-
nistracyjną uchodźców, 
to nawet inne urzędy od-
syłają ich do nas. W tym 
miejscu chcę poprosić 
naszych mieszkańców 
o cierpliwość przy zała-
twianiu spraw w urzę-
dzie. Niestety w związ-
ku z zaistniałą sytuacją 
muszą niekiedy dłużej 
poczekać na załatwienie 
swoich spraw.

Przejdźmy teraz do 
inwestycji, które są 
pani konikiem. Jakie są 
plany na ten rok, jakie 
tym razem postawiła 
sobie Pani wyzwania?

Worek oczywiście 
jak zwykle posypie się 
po rozstrzygnięciu kon-
kursów i przetargów. W 
grudniu zakończyliśmy 
przebudowę dróg w 
Przyborowie. Podobnie 
chcemy w końcu wy-
remontować długo wy-
czekiwaną ul. Zieloną 
w Kiełczu. W tym roku 
rozpoczniemy kolejną 
edukacyjną inwestycję, 
a mianowicie budowę 
sali gimnastycznej w 
Lubieszowie. Ta sala 
w godzinach wieczor-
nych będzie mogła słu-
żyć również wszystkim 
mieszkańcom. Po odda-
niu w ubiegłym roku do 
użytku Leśnej Enklawy 
w Ciepielowie budujemy 
świetlicę we Wrociszo-
wie i tu można powie-
dzieć, że bryła budynku 
już stoi. Z końcem kwiet-
nia oddamy do użytku 
dwa krótkie odcinki dróg 
w Nowym Żabnie, gdzie 
jedna z nich prowadzi 
na cmentarz komunalny. 
Odebrane zostały też już 
trzy nowe drogi w Lipi-
nach. Trudno wszystko 
wymienić, bo prawie w 
każdej miejscowości jest 
coś zaplanowane. Przede 
wszystkim jednak cie-
szy mnie fakt, że Zarząd 
Dróg Wojewódzkich wy-
remontuje w tym roku 
drogę nr 292, tj. odcinek 
od przejazdu kolejowego 
na Odrzance do szosy 
bytomskiej. Wartość za-
dania to 3,5 mln zł, a co 
najważniejsze, droga w 

całości przebiega przez 
teren naszej gminy. Tutaj 
należy się wielkie dzię-
ki Pani Radnej Sejmiku 
Małgorzacie Paluch-Sło-
wińskiej, której upór do-
prowadził do wpisania 
tak dużej kwoty do bu-
dżetu województwa, a w 
konsekwencji do realiza-
cji tego zadania. Należy 
również wspomnieć o 
sprawach, które nie za-
leżą do końca od gminy, 
a też idą do przodu. Roz-
poczęła się dokumenta-
cja projektowa zgazy-
fikowania pierwszych 
miejscowości gminy, 
powoli ale do przodu 
idzie kwestia światło-
wodów i internetu sze-
rokopasmowego. Proszę 
pamiętać o fakcie, że 
mieliśmy 2 lata pande-
mii i to w wielu przy-
padkach spowodowało 
opóźnienia. Krótko mó-
wiąc, covid nie pomaga, 
a przed podejmowaniem 
jakichkolwiek decyzji 
należy dokonywać sze-
regu różnych konsulta-
cji. Obecnie czekamy na 
rozstrzygnięcie dofinan-
sowań kolejnych 7 in-
westycji, ale to wymaga 
czasu. Wiele chciałoby 
się zrobić już i teraz, ale 
niestety każda inwe-
stycja wymaga walki o 
pieniądze, a wcześniej 
długotrwałego przygo-
towania merytoryczne-
go. Nie jesteśmy biedną 
gminą, ale też nie na tyle 
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FINISZ WIELOMILIONOWEJ INWESTYCJI W PRZYBOROWIE
22 grudnia 2021 r., tuż 

przed świętami Bożego 
Narodzenia miało miejsce 
oficjalne otwarcie nowo 
wybudowanych dróg gmin-
nych w Przyborowie – w 
ciągu ulic: Długiej, Polnej, 
Leśnej, Szkolnej i Stra-
żackiej. Inwestycja została 
zrealizowana w ramach do-
finansowania z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg. 
Całość zadania wyniosła 
blisko 16 mln zł (wraz z od-
szkodowaniami za przejęte 
grunty), z czego 10,5 mln 
zł to kwota dofinansowania. 
Przypomnijmy, wydziele-
nie z nieruchomości działki 
gruntu na drogę publiczną 
było konieczne m.in. w 
celu podniesienia standardu 
dróg gminnych i dostoso-
wania ich do ogólnie obo-
wiązujących standardów 
drogowych. Gmina realizu-
jąc inwestycje zobligowana 
jest do podnoszenia bez-
pieczeństwa na przedmio-
towych drogach poprzez 
zastosowanie rozwiązań 
techniczno - budowlanych, 
tj. budowę progów zwalnia-
jących, chodników, syste-
mu oświetlenia, czy też za-
stosowanie odpowiednich 
parametrów technicznych 
nawierzchni drogowej, po-
zwalających na bezpieczne 

(ciąg dalszy ze strony 2.)

brać udział w tak dużym 
zadaniu. Wiemy, że jest to 
bardzo ważna inwestycja 
zarówno dla mieszkańców 
miejscowości Przybo-
rów, tak jak dla wszyst-
kich mieszkańców gminy 
Nowa Sól. Cieszymy się, że 
przede wszystkim inwesty-
cja ta poprawi bezpieczeń-
stwo najmłodszych, bo to 
jest chyba klucz tej inwe-
stycji. Dzieci będą miały 
bezpieczny dojazd do szko-
ły, będą mogły cieszyć się 
z tej inwestycji przez wiele 
lat. Życzymy sobie, aby 
takich inwestycji było jak 
najwięcej.” – mówił  Piotr 
Petruszko, Prezes Zarządu 
PBD z Głogowa – firmy, 

która wykonała przebudo-
wę dróg w Przyborowie.

„Przede wszystkim 
chciałbym podziękować 
Pani Wójt za zrealizowa-
nie tego trudnego projektu. 
Pomimo wielu przeciwno-
ści losu, udało się pójść na 
kompromis i znaleźć takie 
rozwiązanie, które zadowo-
liło wszystkich mieszkań-
ców.” – powiedział Prze-
wodniczący Rady Gminy 
Nowa Sól Radosław Kołpa-
czek. Osobne podziękowa-
nia Paniom Wójt i Skarbnik 
Gminy złożyła również 
Radna i Sołtys Przyborowa 
Pani Małgorzata Młynarek. 
Bardzo dobry klimat budo-
wania dróg w gminie wiej-

bogatą, żeby wszystko 
wykonywać z własnych 
środków. Musimy o nie 
mocno się starać. Wy-
znaję zasadę, że podej-
mujemy się każdego do-
finansowanego zadania, 
nawet jeśli stopień tego 
dofinansowania jest nie-
wielki. 

Dużo pisze się w lo-
kalnych mediach o 
współpracy powiatu z 
gminami. Jak to wyglą-
da w przypadku gminy 
wiejskiej Nowa Sól?

Jeśli chodzi o powiat, 
to pomimo starań z mo-
jej strony i wielu propo-
zycji, wygląda to dość 
blado. Niestety mam 
odczucie, które jest z 
resztą potwierdzone 
działaniami powiatu, że 

gmina Nowa Sól, Kożu-
chów, Siedlisko, Nowe 
Miasteczko, czy nawet 
Bytom Odrzański, nie 
istnieją w świadomości 
starosty, a jeśli już, to 
bardzo słabo. Tam jest 
tylko miasto Nowa Sól 
i  gmina Otyń, no i może 
jeszcze Kolsko. Proszę 
prześledzić starostwo, 
więcej mówi o Zielo-
nej Górze niż o swoich 
gminach. Właśnie po 
raz kolejny szykuję pa-
kiet propozycji, który 
jest naprawdę korzyst-
ny z punktu widzenia 
strategii powiatu. Każda 
propozycja jest poparta 
naszym wkładem finan-
sowym. Zobaczymy co z 
tego wyjdzie, choć czasu 
coraz mniej.

Czy wszędzie jest po-
dobnie? Jak sytuacja w 

Radzie Gminy?
Absolutnie nie. Można 

powiedzieć, że z urzę-
dem wojewódzkim sy-
tuacja jest standardowa. 
Ostatnio ze wsparciem 
programów rządowych 
wykonywaliśmy Przybo-
rów. Regularnie mamy 
wsparcie na sprawy spo-
łeczne. Mogłoby być 
więcej na drogi, ale spo-
kojnie walczymy. Salę w 
Lubieszowie budujemy 
ze wsparciem Banku Go-
spodarstwa Krajowego, 
który realizuje program 
rządowy. Jeśli chodzi o 
Urząd Marszałkowski, 
to współpraca wygląda 
dobrze. Mamy wsparcie 
na drogi, zabytki czy 
infrastrukturę sportową. 
Kolejne wnioski czeka-
ją na rozstrzygnięcie. 
Praca w Radzie Gminy 

w zasadzie bez zmian. 
Mogę liczyć na stabilną 
większość, za co bardzo 
dziękuję. Oczywiście 
jest 2, może 3 radnych, 
którym prawie wszystko 
się nie podoba. Pierwszy 
lepszy przykład z brze-
gu, plac zabaw w Rudnie 
zły, bo nowy, a w dodat-
ku w oczach radnego zła 
lokalizacja. W sytuacji 
kiedy mamy wojnę za 
granicą i słyszę, że coś 
ma zły kolor, albo nie 
jest tam gdzie on chce, 
to ręce mi opadają. Na 
nic nasze wysiłki, choć 
wszystko jest dokładnie 
tłumaczone.

Czego by pani chcia-
ła życzyć mieszkańcom 
na nadchodzący czas?

Przede wszystkim, 
żeby ten koszmar na 
Ukrainie się skończył, 

żebyśmy znów żyli w 
czasach pokoju i roz-
woju, z dobrymi pod-
stawami do budowy 
dobrej przyszłości dla 
przyszłych pokoleń, po-
cząwszy od świata i Eu-
ropy, kończąc na Polsce 
i naszej Małej Ojczyź-
nie – gminie Nowa Sól. 
Mam również ogromną 
prośbę do mieszkańców, 
żeby byli cierpliwi dla 
spraw gminnych. W tych 
niełatwych czasach jako 
gmina realizujemy po-
stawione sobie zadania, 
mierzymy się również z 
wyzwaniami niezależny-
mi od nas, okoliczności 
często nie są sprzyjają-
ce, stąd ta duża potrzeba 
cierpliwości.

Dziękuję za rozmowę.
Rozmawiał: Robert Kobus

prowadzenie ruchu drogo-
wego.

„Tak naprawdę do do-
finansowania miała być 
złożona tylko jedna droga, 
a mianowicie ta, na której 
stoimy, ale plan wyszedł 
zupełnie inny. Jak to za-
wsze mówię -idziemy po 
bandzie i złożymy wniosek 
na 5 dróg!” – powiedzia-
ła Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko, dziękując 
przy okazji Radnym, Pani 
Sołtys, Pani Skarbnik i 
urzędnikom, wykonawcy, 
inspektorowi nadzoru bu-
dowlanego oraz kierowni-
kowi budowy.

„Na pewno cieszymy 
się, że nasza firma mogła 

skiej pochwalił Pan Andrzej 
Szewczyk – Inspektor Nad-
zoru Budowlanego. 

Wielomilionowa inwe-
stycja w Przyborowie była 
najtrudniejszą ze wszyst-
kich dotychczas zreali-
zowanych inwestycji w 
gminie. W pewnym mo-
mencie prace musiały iść 
pełną parą, by nadgonić 
opóźnienia spowodowa-
ne przez grupę mieszkań-
ców sprzeciwiających się 
wycince drzew. Mimo, że 
wycinka pierwotnie była 
uwzględniona w projekcie 
przebudowy dróg, a Gmi-
na dysponowała wszelkimi 
pozwoleniami na jej reali-
zację, to w trakcie inwe-
stycji złożono pismo do 
Lubuskiej Konserwator Za-
bytków o wpisanie dębów 
do rejestru zabytków. Dzia-
łania te skutkowały tym, że 
remont 5 dróg w Przyboro-
wie stanął pod wielkim zna-
kiem zapytania. Na szczę-
ście dzięki staraniom Wójta 
Gminy Nowa Sól udało się 
ponownie uruchomić ma-
chinę, a firma - przy współ-
pracy z projektantem, za-
częła pracować na pełnych 
obrotach, by wyrobić się w 
czasie. Na szczęście plan 
zrujnowania tak ogromne-
go przedsięwzięcia spalił na 
panewce! 

(ciąg dalszy na stronie 4.)

Symbolicznego przecięcia wstęgi dokonali:  Wójt Gminy Nowa Sól Izabela Bojko, Przewod-
niczący Rady Gminy Radosław Kołpaczek, Radna i Sołtys Przyborowa Małgorzata Młynarek, 
Radny Robert Majewski, Prezes Zarządu PBD Piotr Petruszko, Kierownik Budowy PBD Adam 
Szewczuk oraz Inspektor Nadzoru Andrzej Szewczyk.

3

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



(ciąg dalszy ze strony 3.)

„Mieszkam w Przy-
borowie od pół wieku, 
dokładnie w tym roku 
minie 50 lat i dobrze 
pamiętam jak tu było 
wcześniej. Drogi były 
piaszczyste, nierówne i 
wszędzie pełno kurzu. 

Po tylu latach w końcu doczekaliśmy się inwesty-
cji. Nawet nigdy mi się nie śniło, że takie ulice będą 
kiedyś w Przyborowie. To bardzo dobra sprawa. 
Mamy teraz 5 nowych ulic z chodnikami, odwod-
nieniem i oświetleniem. Cała wieś jest bardzo 
zadowolona. Jest o wiele bezpieczniej, zwłaszcza 
dla dzieci, które chodzą same do szkoły. Nawet nie 
myślałem, że tyle ich jest w Przyborowie, ale jak 
zrobi się piękna pogoda, to widać jak jeżdżą na 
rolkach, hulajnogach, rowerach… Teraz mają po 
czym! Dobrze, że Gmina inwestuje w swoje drogi. 
Druga sprawa jest taka, że ulica Polna łączy się z 
drogą wojewódzką nr 321 prowadzącą w kierunku 
Siedliska i tam również przydałoby się wybudo-
wać chodnik. Jest bardzo ruchliwa i niebezpiecz-
na. Wiem, że to nie nasza droga i Gmina sama nie 
może nic zrobić, ale marzy nam się jeszcze to…”  
– Szczepan Bratuś, mieszkaniec ul. Polnej.

„Do Przyborowa 
wreszcie dotarła cywili-
zacja. Różnica jest dia-
metralna, nowe drogi 
zmieniły oblicze naszej 
miejscowości. Jesteśmy 
bardzo zadowoleni i 
wdzięczni z inwestycji, 

wbrew temu co piszą lokalne gazety. Jeśli chodzi o 
słynną wycinkę drzew, to całą rodziną byliśmy za! 
Nawet osobiście interweniowaliśmy w tej sprawie 
do Pani Wójt. Wiemy, że drzewa to ekosystem itd., 
nie jesteśmy im przeciwni, ale niech rosną tam, 
gdzie nikomu nie zagrażają. Słyszałem nawet, że w 
Przyborowie była jakiś czas temu akcja sadzenia 
lasu zorganizowana wspólnie z Nadleśnictwem, 
w której brali udział Przewodniczący Kołpaczek i 
Radny Majewski. I bardzo dobrze! Dobrze też, że 
stare i spróchniałe drzewa, które rosły pod naszym 
domem w końcu zostały wycięte. Chyba każdy z 
nas ogląda telewizję i widzi co się dzieje podczas 
nawałnic. Nie chciałbym, żeby takie drzewo spa-
dło na mój dom, chyba nikt by tego nie chciał…”    
– Jarosław Zatwarnicki, mieszkaniec ul. Stra-
żackiej.

Na załączonych zdjęciach zobaczycie jak aktualnie wyglądają nowe drogi w 
Przyborowie oraz w jakim stanie były przed przebudową – na szczęście te ob-
razki na zawsze odeszły w zapomnienie! Wiele ulic zmieniło się nie do poznania!

Ulica Strażacka

Ulica Szkolna

Skrzyżowanie ulic: Szkolnej, Leśnej, Lipowej i Klonowej – powstanie ronda

Ulica Leśna

Ulica Długa

Ulica Polna
(ciąg dalszy na stronie 5.)
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(ciąg dalszy na stronie 6.)

„Przebudowa dróg w Przyborowie to ogromna inwestycja, której rozmach mogłam osobiście obserwować 
na każdym jej etapie. Czegoś takiego chyba nigdy nie było w całej gminie. Jestem dumna z tego, że Przybo-
rów tak wypiękniał, a przede wszystkim, że poprawiło się bezpieczeństwo dzieci uczęszczających do tutejszej 
szkoły i przedszkola. Komfort poruszania się po wiosce wzrósł bardzo… Spacery odbywające się w ramach 
zajęć przedszkolnych są o wiele bezpieczniejsze. Skorzystali na tym przede wszystkim mieszkańcy, których czę-
sto da się zaobserwować jak licznie spacerują nowymi chodnikami, zwłaszcza gdy zrobi się słoneczna pogo-
da – są to młode rodziny, matki z wózkami, emeryci. Szkoda tylko, że wokół inwestycji zrobił się niepotrzeb-
ny szum. Na szczęście inwestycja się zakończyła, chyba każdy widzi efekt końcowy i to jest najważniejsze.”  
– Beata Wilk, pracownik przedszkola i mieszkanka Przyborowa

(ciąg dalszy ze strony 4.)

JEST DOFINANSOWANIE NA PRZEBUDOWĘ ULICY ZIELONEJ W KIEŁCZU 

KOLEJNE DUŻE INWESTYCJE SAMORZĄDU WOJEWÓDZTWA LUBUSKIEGO 
W NASZEJ GMINIE

28 lutego br. została za-
warta umowa pomiędzy 
Samorządem Wojewódz-
twa Lubuskiego, repre-
zentowanym przez Pana 
Stanisława Tomczyszyna 
– Wicemarszałka Woje-
wództwa Lubuskiego a 
Gminą Nowa Sól, repre-
zentowaną przez Panią Iza-
belę Bojko – Wójta Gminy 

Pragniemy poinfor-
mować mieszkańców 
naszej gminy, że po 
wielu latach oczekiwań, 
rozmów, walk i zabie-
gów, udało się przeko-
nać sejmik wojewódz-
twa lubuskiego, aby do 
budżetu na 2022 r. został 
wpisany kompleksowy 
remont drogi wojewódz-
kiej nr 292. Od wielu lat 
odcinek od linii kolejo-
wej Odrzanki w kierun-
ku szosy bytomskiej, 
a dalej  węzła S3 Połu-
dnie wymagał komplek-

Nowa Sól. 
Zakres przedmiotowy 

umowy obejmuje realiza-
cję zadania pn. „Przebu-
dowa ul. Zielonej (drogi 
gminnej wewnętrznej) 
w m. Kiełcz”, w ramach 
operacji typu „Budowa 
lub modernizacja dróg 
lokalnych”, poddziała-
nie „Wsparcie inwestycji 

związanych z tworzeniem, 
ulepszaniem lub rozbudo-
wą wszystkich rodzajów 
małej infrastruktury, w 
tym inwestycji w energię 
odnawialną i w oszczę-
dzanie energii”, objętego 
Programem Rozwoju Ob-
szarów Wiejskich na lata 
2014-2020. Celem opera-
cji jest m.in. usprawnienie 

Na zdjęciu od lewej: Radny Sejmiku Województwa Lubuskiego Zbigniew Kołodziej, 
Wójt Gminy Nowa Sól Izabela Bojko, Wicemarszałek Województwa Lubuskiego 
Stanisław Tomczyszyn, Skarbnik Gminy Nowa Sól Justyna Antecka Klimek, Dyrek-
tor Departamentu PROW Arkadiusz Dąbrowski.  

W sprawie przebudowy ulicy Zielonej 
interweniowały m.in. Radna Joanna 
Kieliszczyk-Grela oraz Sołtys Kiełcza. 

i poprawa bezpieczeństwa 
ruchu pieszego i kołowego 
poprzez budowę chodnika, 
przebudowę nawierzchni 
jezdni oraz budowę od-
wodnienia drogi. 

Środki finansowe przy-
znane Gminie Nowa Sól 
na przebudowę 340 me-
trowego odcinka drogi w 
Kiełczu to blisko 485 tys. 
zł, a cała inwestycja będzie 
kosztować w sumie ponad 
874 tys. zł Zadanie ma być 
zrealizowane do końca 

września tego roku. 
„Dziękuję za pozytywne 

rozpatrzenie naszego wnio-
sku. Dziękuję wszystkim, 
którzy wspierają realizo-
wane przez nas inwestycje. 
To wspaniała wiadomość! 
Konsekwentnie realizu-
jemy plan poprawy infra-
struktury drogowej, dzięki 
któremu kolejna droga na 
mapie naszej gminy zmie-
ni się nie do poznania!” – 
mówi Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko.

sowego remontu. Na 
wniosek Radnej Sejmi-
ku Małgorzaty Paluch- 
Słowińskiej i po wielu 
jej staraniach udało się 
w końcu przekonać do 
inwestycji Marszałka 
i sejmik. Istotne jest 
przede wszystkim to, że 
odcinek drogi, o której 
mowa, przebiega przez  
teren gminy Nowa Sól. 
Realizacja inwestycji 
poprawi komfort jaz-
dy nie tylko mieszkań-
com Kiełcza, Nowego Kolorem zielonym oznaczono zaplanowany do remontu odcinek drogi

5

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



SPOTKANIE Z WICEMARSZAŁKIEM WOJEWÓDZTWA

„Budowa komfortu życia mieszkańców i potencjału  gospodarczego Woje-
wództwa Lubuskiego wymaga wielu działań. Takimi działaniami są między 
innymi budowa  i remonty dróg. Bardzo cieszę się, że tak długo wyczekiwany 
remont odcinka DW292 wreszcie dojdzie do skutku. Wymagało to wielu sta-
rań, tym bardziej, że sfinansowany będzie w 100% z budżetu Województwa 
Lubuskiego. Bardzo ważny jest fakt, że inwestycje na drogach bardzo wzmac-
niają potencjał inwestycyjny Województwa Lubuskiego, a w tym przypadku 
również  Gminy Nowa Sól. Drugą bardzo dobrą informacją dla mieszkańców 
powiatu nowosolskiego i jej gmin jest fakt złożenia wniosku o dofinansowa-
nie na dokończenie obwodnicy Nowej Soli, która również znacząco wpływa 
na gminę. Inwestycja Marszałka Województwa wyceniona jest na 46 mln 
zł! Nasz wniosek zyskał akceptację  ministerstwa i w 50 % zostanie pokryty 
przez Budżet Państwa. O wszystkich działaniach będę Państwa oczywiście 
informować na bieżąco.”  – Małgorzata Paluch-Słowińska.

(ciąg dalszy ze strony 5.)

Żabna czy Ciepielowa, 
ale przede wszystkim 
mieszkańcom  naszego 
powiatu zmierzającym 
w kierunku S3. Całość 
zadania opiewa na sza-
cowaną kwotę 3,5 mln 
zł, a długość drogi wy-
nosi blisko 2 km. termin 
realizacji inwestycji to 
obecny  rok 2022. Inwe-
stycja planowana jest z 
środków budżetu woje-
wództwa lubuskiego.

11 lutego 2022 r. Wójt 
Gminy Nowa Sól Izabela 
Bojko wzięła udział w spo-
tkaniu z Wicemarszałkiem 
Województwa Lubuskiego 
i Dyrektorem Departamen-
tu Infrastruktury Społecz-
nej UMWL, Łukaszem 
Poryckim oraz Radną 
Sejmiku Województwa 
Lubuskiego, Małgorzatą 
Paluch-Słowińską.

Tematem rozmów były 
kierunki dalszej współpra-
cy samorządu wojewódz-
twa z gminą Nowa Sól, 
zrealizowane oraz plano-
wane inwestycje i projekty, 
a także perspektywa kon-
kursów, w których biorą 

udział gminy wiejskie. 
„Ogłaszane przez Urząd 
Marszałkowski programy 
dają ogromną szansę roz-
woju takim gminom jak 
nasza, czyli gminom wiej-
skim. To głównie dzięki 
pozyskanym dofinansowa-
niom zainwestowaliśmy 
w boiska sportowe, tereny 
rekreacyjne i zabytki. Są to 
zadania, których realizacja 
jest odpowiedzią na potrze-
by mieszkańców gminy i 
regionu, dlatego tak bardzo 
cenię sobie współpracę z 
Zarządem Województwa 
Lubuskiego.” – komentu-
je Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko.

Od lewej: Wicemarszałek Województwa Lubuskiego Łukasz Porycki, Radna Sejmiku Woje-
wództwa Lubuskiego Małgorzata Paluch-Słowińska, Wójt Gminy Nowa Sól Izabela Bojko

UMOWA NA MODERNIZACJĘ 
BOISKA W KIEŁCZU PODPISANA!

Przedmiotem zamó-
wienia jest moderni-
zacja istniejącego bo-
iska do piłki nożnej w 
miejscowości Kiełcz, o 
nawierzchni trawiastej 
poprzez wymianę zu-
żytych elementów ma-
łej architektury (bram-
ki piłkarskie, trybuny, 
kabiny dla zawodni-
ków, kosze na odpady, 
piłko chwyty), montaż 
nawodnienia (instala-
cji przenośnej) oraz 
naprawę nawierzchni 
trawiastej (wyrówna-
nie terenu oraz obsia-
nie trawą).  Inwesty-
cja jest finansowana 
ze środków własnych 
Gminy oraz ze środ-

ków Programu inwe-
stycyjnego pn. „Lubu-
ska Baza Sportowa” 
na 2021 rok, Urzędu 
Marszałkowskiego Wo-

jewództwa Lubuskie-
go. Całkowity koszt 
zadania to 220 tys. zł 
brutto, z czego 66 tys. 
zł to kwota dofinanso-

wania. „Korzystamy z 
ogłaszanych naborów, 
składamy wnioski i 
systematycznie moder-
nizujemy nasze boiska. 
Nawodnienie zostało 
już zamontowane w 
Lubięcinie i w Nowym 
Żabnie. Teraz nadszedł 
czas na Kiełcz. Stawia-

16 grudnia br. została podpisana umowa pomiędzy Gminą Nowa Sól reprezentowaną przez 
Wójta Gminy Izabelę Bojko przy kontrasygnacie Skarbnika Gminy - Justyny Anteckiej-Klimek 
a firmą Wagner Factory reprezentowaną przez Właściciela – Jerzego Wagnera.

my na rozwój gminnej 
bazy sportowej i tym 
samym, na rozwój mło-
dych piłkarzy. Poprzez 
realizację tych inwe-
stycji chcemy zachęcić 
mieszkańców do ak-
tywnego spędzania cza-
su, zwiększyć dostęp-
ność oraz atrakcyjność 
obiektów sportowych. 
Pozytywne oceny na-
szych wniosków i prze-
kazywane z Urzędu 
Marszałkowskiego do-
finansowania pozwala-
ją na realizację wielu 
inwestycji, które bez 
tego nie miałyby szans 
na powodzenie. To 
głównie dzięki tym do-
tacjom możemy z dumą 
promować nasze gmin-
ne hasło – tu spełniają 
się marzenia!” – mówi 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko.
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W LIPINACH POWSTAŁY NOWE DROGI
6 grudnia 2021 r. Gmina 

zawarła umowę z Przed-
siębiorstwem Drogowym 
BUD-DRÓG Sp. z o.o. 
reprezentowanym przez 
Marcina Kwapiszewskie-
go na remont trzech odcin-
ków dróg wewnętrznych 
(dz. nr 830/1, 830/2, 834, 
836, 851). Zadaniem firmy 
była rozbiórka istniejącej 
nawierzchni, wykonanie 
podbudowy z kruszywa i 
nowej nawierzchni jezdni 
z betonowej kostki bruko-
wej, a także humusowanie 

pasa zieleni z obsianiem 
mieszanką traw. Dzień 
później, bo 7  grudnia 
2021 r. Gmina zawarła 
umowę dot. remontu ko-
lejnej drogi wewnętrznej 
(dz. nr 823, 82, tym razem 
z Firmą FUCHS R.J.K. 
Spółka Jawna reprezento-
waną przez Renatę Sowę. 
Zakres drugiej umowy 
obejmował rozbiórkę 
istniejącej konstrukcji, 
wykonanie podbudowy z 
kruszywa, wykonanie na-
wierzchni jezdni z betonu 

asfaltowego oraz umoc-
nienie poboczy mieszanką 
z kruszywa. Całkowity 
koszt remontu wszystkich 
dróg wyniósł ponad 725 
tys. zł, a środki przezna-
czone na ten cel pochodzą 
w całości z budżetu gmi-
ny. 

„Inwestycje staram się 
rozdzielać w taki sposób, 
aby zyskiwały wszystkie 
miejscowości. Jednego 
roku dana miejscowość 
otrzymuje więcej, drugie-
go mniej. Pewne sprawy 

wymagają dużo czasu i 
cierpliwości. Niektóre 
zadania realizujemy sa-
modzielnie, a inne przy 
wsparciu finansowym 
środków zewnętrznych. 
Oznacza to, że nie wszyst-
ko jest możliwe do osią-
gnięcia błyskawicznie, 
a osiągnięcie niektórych 
celów wymaga długich 
lat i wytężonej pracy. 
Najważniejsze jest jednak 
to, że z biegiem lat widać 
tego efekty. W ostatnim 
czasie w Lipinach realizo-

waliśmy inwestycje przy 
cmentarzu, doświetlane 
były kolejne drogi, przeję-
liśmy od PKP dworzec ko-
lejowy i od razu zajęliśmy 
się jego zabezpieczeniem 
przed wandalami oraz 
uporządkowaniem tere-
nu wokół. Rozbudowana 
i przebudowana została 
Stacja Uzdatniania Wody 
i sieć wodociągowa. Teraz 
nadszedł czas na remonty 
dróg, a niedługo zaczną 
się też prace związane z 
utworzeniem farmy eko-
logicznej. Lipiny to mała 
miejscowość, ale tak samo 
zasługująca na uwagę jak 
pozostałe. Ponadto cieszy 
nas fakt, że Lipiny są coraz 
częściej odwiedzane przez 
rowerzystów i tu ważne 
jest przede wszystkim 
wybudowanie odnogi ze 
ścieżki „Kolej na rower” 
w kierunku Lipin, wzdłuż 
drogi wojewódzkiej. Mam 
nadzieję, że w tym roku 
uda się zrealizować rów-
nież tą inwestycję – dla 
ułatwienia podróżowania 
oraz bezpieczeństwa tu-
rystów i mieszkańców.” – 
mówi Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko.

Część dróg została pokryta asfaltem, 
a część wyłożona kostką brukową

JEST KONCEPCJA ROZBUDOWY
SIECI TRAS ROWEROWYCH 

Wójt Gminy Izabe-
la Bojko jest zdania, że 
udział gminy wiejskiej 
Nowa Sól w projekcie 
„Kolej na rower”  to do-
piero początek zadania, 
którego celem jest roz-
wój sieci ścieżek rowe-
rowych w wielu innych 
miejscowościach. „Trasa 
przebiegająca śladem nie-

czynnej linii kolejowej nr 
371 Wolsztyn – Nowa Sól 
– Żagań traktowana jest 
przeze mnie jako kręgo-
słup łączący kilka gmin, 
a u jego podstaw należy 
stworzyć odnogi, dzięki 
którym dojedziemy do 
bardziej odległych wiosek. 
Możliwość przemieszcza-
nia się rowerem między 

miejscowościami tej gmi-
ny jest nie tylko marze-
niem moim i wszystkich 
mieszkańców, ale przede 
wszystkim celem obec-
nej polityki inwestycyjnej 
Gminy. Z doświadczenia 
wiem, że nawet to, co teraz 
wydaję się nieosiągalne, w 
przyszłości może stać się 
realne”. – mówi Wójt.  

12 stycznia br. Wójt 
Gminy Izabela Bojko 
spotkała się z członkiem 
Zarządu Województwa 
Lubuskiego, Marcinem 
Jabłońskim, dyrekto-
rem Departamentu Pro-
gramów Regionalnych 
- Markiem Kamińskim 
oraz dyrektorem In-
frastruktury i Komu-
nikacji - Sławomirem 
Kotylakiem. Głównym 
tematem rozmów była 
koncepcja rozbudowy 
sieci tras rowerowych 
w gminie Nowa Sól w 
oparciu o program Odra 
Velo – przede wszyst-
kim budowy ścieżek „do 
pięciu jezior” (od strony 
Lubięcina) oraz wspar-
cie przez samorząd wo-
jewództwa inwestycji 
drogowych, tj. współ-
pracy w modernizacji 
sieci dróg wojewódzkich 
przebiegających przez 

Spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim Wojewódz-
twa Lubuskiego

(ciąg dalszy na stronie 8.)

teren naszej gminy.
Priorytetem jest po-

łączenie siecią ścieżek 
Lubięcina, Chełmka, 
Okopca, Dąbrowna, Je-
ziornej i Jodłowa. Wójt 
ma zamiar wybudować 
jednak nieco więcej 
ścieżek, m.in. 350 m 
odcinek wzdłuż drogi 
wojewódzkiej ze ścież-
ki „Kolej na rower” w 
stronę Lipin, ścieżkę 
wyjazdową z Kiełcza do 
drogi wojewódzkiej (do 
przejazdu kolejowego), 
ścieżkę z Nowego Żadna 
do Ciepielowa, a także 
najtrudniejszy odcinek z 
Przyborowa do mostu na 
Odrze oraz z Przyboro-
wa do Stanów. Na liście 
tych inwestycji znajdują 
się też  takie miejscowo-
ści jak Lelechów, Wro-
ciszów i Lubieszów.

Na zdjęciu od lewej członek Zarządu Województwa Lubuskiego Marcin 
Jabłoński, Wójt Gminy Nowa Sól Izabela Bojko oraz Dyrektor Depar-
tamentu Programów Regionalnych UMWL Marek Kamiński.
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CZAS NA REMONTY! 
POD SZPACHEL IDĄ SALE 
WIEJSKIE I NIE TYLKO…Pod koniec ubiegłego 

roku została wybudowa-
na nowa ścieżka relacji 
Nowe Żabno-Nowa Sól. 
To wspaniała wiadomość 
nie tylko dla mieszkań-
ców, ale również odwie-
dzających gminę turystów. 
Inwestycję zrealizował 
Powiatowy Zarząd Dróg 
w Nowej Soli.

„Droga jest coraz bar-
dziej uczęszczana nie tyl-
ko przez rowerzystów, ale 
i przez kierujących pojaz-
dami samochodowymi czy 
motorami. Trzeba również 
brać pod uwagę to, że nie 
każdy stosuje się do prze-
pisów ruchu drogowego i 
porusza się według wska-
zanej prędkości. Niebez-
piecznie robi się zwłasz-
cza wieczorami, kiedy jest 
ograniczona widoczność. 
Budowa tej ścieżki to dla 
mieszkańców naprawdę 
wielka ulga.” – mówi soł-
tys Nowego Żabna Prze-
mysław Ficner.

Celem zadania pn. 
„Przebudowa drogi nr 
1044F Nowa Sól-Nowe 
Żabno- budowa ścieżki 
rowerowej” jest zapew-
nienie bezpieczeństwa 

Ogromną metamor-
fozę przeszły remizy 
strażackie w Lubięcinie 
i w Przyborowie. Ta  w 
Lubięcinie zmieniła się 
na początku tylko z ze-
wnątrz, ale teraz trwa 
również remont wnętrz. 
Ostatnia inwestycja ob-
jęła pomieszczenia hi-
gieniczno-sani tarne , 
wykonano tam m.in. 
ścianki działowe, gła-
dzie gipsowe na ścianach 
i sufitach, rozbudowę 
instalacji wodno-kana-
lizacyjnej, instalację 
wentylacji nawiewno-
-wywiewnej, rozbudowę 
instalacji elektrycznej i 
oświetleniowej, zakup 
i montaż elektryczne-
go podgrzewacza wody, 
licowanie ścian płyt-
kami ceramicznymi, a 

Zabiegi kosmetyczne, 
drobne naprawy czy uzu-
pełnianie wyposażenia 
sal wiejskich dokony-
wane są systematycznie, 
o czym mieszkańcy są 
informowani na bieżąco. 
Na przykład w Kiełczu 
miał miejsce generalny 
remont zaplecza ku-
chennego, a w grudniu 
2021 r. Gmina zakupiła 
do kuchni nowe meble. 
Ich koszt wraz z mon-

Trzeba przyznać, że bu-
dynków Gmina ma sporo, 
bo aż 14 sal wiejskich, 2 
remizy OSP, 3 szkoły, 3 
odrębne budynki przed-
szkolne, ośrodek zdrowia, 
budynki Ośrodka Pomocy 
Społecznej oraz Urzędu 
Gminy, jak również od 
niedawna – budynki po 
były dworcach PKP, część 
budynku po starej poczcie 
w Lubięcinie oraz budy-
nek po byłej szkole w Li-
pinach. Lista tych obiek-
tów jest długa, a co za tym 
idzie, długa jest również 
lista potrzeb związanych 
z ich utrzymaniem i re-
montami. „Dokładamy 
wszelkich starań, aby 
systematycznie zacierać 
ślady związane z biegiem 
czasu i ciągłą eksploata-
cją naszych budynków. 
Przy stałej współpracy 
z dyrekcją odnawiamy 
pomieszczenia szkolne i 
przedszkolne, wspólnie 
z sołtysami podejmuje-
my decyzje o remontach 
świetlic wiejskich – to 
głównie do nich należy 
dbałość o sale. Często 
myślimy nad tym, w któ-
ry obiekt zainwestować 
w pierwszej kolejności, 

ale zapewniam, że co się 
odwlecze, to nie uciecze. 
W ostatnim czasie prze-
prowadziłam wizję lokal-
ną sal wiejskich w celu 
zweryfikowania ich stanu. 
Imprezy organizowane 
przez Gminę, sołectwa, 
jak i przez samych miesz-
kańców powodują, że ule-
gają one zniszczeniom. 
Wiadome jest zatem, że 
należy je odświeżać. Każ-
dy z nas w swoim domu 
co jakiś czas maluje ścia-
ny, wymienia podłogi, 
zakłada nowe firanki… i 
tego samego wymagają 
nasze sale.” – komentuje 
Wójt Gminy Nowa Sól, 
Izabela Bojko. Analizując 
listę wykonanych zadań 
na przestrzeni minionych 
lat nie da się nie zauwa-
żyć, że znacząca popra-
wa wizerunku budynków 
użyteczności publicznej 
nastąpiła właśnie za ka-
dencji Wójt Izabeli Boj-
ko. W tym czasie zostały 
np. rozbudowane wszyst-
kie placówki edukacyjne, 
które po dziś dzień stale 
są remontowane i wypo-
sażane. W Przyborowie 
powstał profesjonalny ga-
binet stomatologiczny.

(ciąg dalszy ze strony 3.)

Nową ścieżką pojedziemy 
z Nowego Żabna do Nowej 
Soli

- OSTATNIE SZLIFY REMIZ STRAŻACKICH

- EKIPA REMONTOWA WKRACZA DO SAL WIEJSKICH

uczestnikom ruchu dro-
gowego oraz przedłużenie 
ścieżki rowerowej relacji 
Kożuchów – Rudno. Cał-
kowity koszt inwestycji 
wynosi 400 tys. zł, z cze-
go 100 tys. dotacji celowej 
Powiatowi Nowosolskie-
mu przekazała Gmina 
Nowa Sól, a drugie 100 
tys. zł dołożyło Miasto. 
Pozostałe 200 tys. to koszt 
poniesiony przez Powiat.

 „Mieszkańcy bardzo 
dopominali się o tą ścież-
kę. Wiem jak bardzo im na 
niej zależało, dlatego też 
postanowiłam nie odpusz-
czać tematu. W związku z 
tym, że jest to droga po-
wiatowa, jako Gmina nie 
mogliśmy samodzielnie 
zrealizować inwestycji. 
Mogliśmy za to o nią za-
biegać i wesprzeć ją finan-
sowo. Na szczęście doszli-
śmy wspólnie z Powiatem 
do porozumienia i nasze 

starania nie poszły na 
marne. Mam nadzieję, że 
przykład Nowego Żabna 
będzie wzorem do reali-
zacji kolejnych projektów 
związanych z rozbudową 
ścieżek rowerowych na 
terenie naszej gminy i tym 
samym, rozwoju turystyki 
rowerowej całego regio-
nu.”- mówi Wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Bojko.

To nie jedyne podejście 
Gminy do wdrożenia kon-
cepcji rozbudowy sieci 
tras rowerowych. W ubie-
głym roku Gmina złożyła 
do Powiatu także wnio-
sek o złożenie wniosku w 
ramach programu Polski 
Ład – modernizacja dro-
gi powiatowej 1045F -1 
wraz z budową ścieżki ro-
werowej Ciepielów-Nowe 
Żabno, jednak na chwilę 
obecną Powiat odmówił 
współpracy w tym zakre-
sie. 

Na zdjęciu ścieżka rowerowa z Nowego Żabna do 
Nowej Soli. Koncepcja rozbudowy ścieżek zakłada 
również połączenie Nowego Żabna z Ciepielowem.

Gmina wiejska Nowa Sól rozwija się nie tylko poprzez 
systematyczną rozbudowę infrastruktury drogowej 
czy realizację inwestycji mających na celu poprawę 
warunków rekreacyjno-sportowych. Ogromną rolę 
odgrywają tu wybudowane przed laty, nowopowsta-
jące, jak i zaplanowane do budowy obiekty użytecz-
ności publicznej. 

także wyłożono nowe 
posadzki. Ww. czynno-
ści zostały powierzone 
firmie Przedsiębiorstwo 
Produkcyjno-Handlowo-
-Usługowe „PROBUD” 
Sebastian Dysiewicz z 
Siedliska. Koszt zadania, 
które w całości pokryła 
Gmina wyniósł 42 tys. 
zł. W przypadku remizy 

w Przyborowie, w pierw-
szej kolejności remont 
został przeprowadzony 
wewnątrz budynku. W 
tym roku planowany jest 
lifting zewnętrzny, zmie-
ni się przede wszystkim 
elewacja – już niedługo 
swym wyglądem nie bę-
dzie wiele różnić się od 
tej w Lubięcinie.

Wyremontowane pomieszczenia higieniczno-sanitarne 
w remizie strażackiej w Lubięcinie

(ciąg dalszy na stronie 9.)

tażem wyniósł blisko 20 
tys. zł.  W sali wiejskiej 
w Rudnie renowację 
przeszedł wyeksploato-
wany parkiet. W ramach 
zadania wykonano na-
stępujące czynności: 
naprawę zerwanej deski, 
zdjęcie listew i ich po-
nowny montaż, cyklino-
wanie oraz zabezpiecze-
nie parkietu warstwami 
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(ciąg dalszy ze strony 8.)

ochronnymi. Koszt usłu-
gi to blisko 10 tys. zł. Je-
sienią odbył się remont 
elewacji na budynku 
świetlicy w Dąbrownie 
(ściany szczytowej). 
To zadanie kosztowało 
Gminę 14 tys. zł. „Teraz 
zajmiemy się głównie 
odświeżaniem wnętrz 
świetlic wiejskich, m.in. 
w takich miejscowo-
ściach jak Kiełcz, Lu-
bięcin, Lubieszów, Przy-
borów, Stany, Lipiny, 
Nowe Żabno, Rudno, 
Dąbrowno, Lelechów, 
Jeziorna. Są to priory-
tetowe zadania, dzięki 
którym staną się one 
bardziej pozytywnie po-
strzegane przez poten-
cjalnych użytkowników, 
chcących z nich sko-
rzystać.” – mówi Wójt 
Gminy Izabela Bojko. 
Przypomnijmy, w ubie-
głych latach odświeżone 
zostały elewacje budyn-
ków sali w Przyborowie, 
Urzędu Gminy, a także 
Ośrodka Pomocy Spo-

łecznej. Gmina nabyła 
także nieodpłatnie od 
PKP byłe dworce ko-
lejowe, których tereny 
zostały już uprzątnięte, 
a obiekty zabezpieczo-
ne przed wandalami. Na 
potrzeby Klubu Seniora 
wyremontowany został 
budynek w Nowym Żab-
nie. Działań było wiele, 
a będzie jeszcze więcej! Świetlica wiejska w Dąbrownie – przed remontem elewacji i tuż po

Natalia Majewska, Sołtys Dąbrowna - „W pewnym momencie ściana 
szczytowa sali zaczęła się rozpadać i przeprowadzenie szybkiego remontu 
było konieczne. Nie mogliśmy dłużej czekać! Dobrze, że Pani Wójt od razu 
zareagowała i wygospodarowała w budżecie gminy środki na to zadanie. 
Ta świetlica jest dla nas bardzo ważna, bo jest jedynym miejscem spotkań 
dla mieszkańców Okopca i Dąbrowna, zwłaszcza w okresie jesienno-zimo-
wym. W końcu możemy odetchnąć z ulgą… i aż miło się patrzy jak to teraz 
wygląda!” 

Sylwia Adamczyk, Sołtys Rudna – „Powiem krótko: jak się dba, tak się 
ma. Opiekunami świetlic jesteśmy My – sołtysi i rady sołeckie. Wiadomo, 
że nie przeprowadzimy jakichś wielkich inwestycji, bo nasz budżet sołecki 
po prostu na to nie pozwala, ale możemy zadbać o czystość i porządek, 
zgłaszać potrzeby do Urzędu i wspólnie z Gminą stopniowo realizować in-
westycje. Tak też się dzieje w przypadku naszej świetlicy. W ostatnim czasie 
została odnowiona podłoga, teraz są malowane ściany. Pałac to nie jest, 
ale myślę, że nie mamy się czego wstydzić.”

Alfreda Stroka, Sołtys Kiełcza – „Dzięku-
jemy Pani Wójt za remont zaplecza kuchenne-
go i zakup wyposażenia. Mamy piękną i dużą 
salę, ale niestety bieg czasu robi swoje. Pani 
Wójt ostatnio była u nas na osobistej inspekcji 
i mogę zdradzić, że zapowiedziała dalszy ciąg 
remontów. Mam nadzieję, że dzięki poprawie 
warunków na świetlicy, wzrośnie aktywność 

mieszkańców przy realizacji wspólnych przedsięwzięć, takich jak przygo-
towania do dożynek, festynów, zabaw integracyjnych, spotkań okoliczno-
ściowych, np. z okazji Dnia Babci i Dziadka czy Dnia Kobiet. Życzę sobie i 
mieszkańcom, aby życie społeczno-kulturalne w Kiełczu kwitło tak pięknie 
jak roślinność na naszych skwerkach!”  Parkiet w sali wiejskiej w Rudnie wygląda jak nowy

Meble kuchenne w sali wiejskiej w Kiełczu 
wykonane są w najwyższym standardzie

Nowy kolor ścian w sali wiejskiej w Lubięcinie sprawił, że stała się ona bardziej jasna i 
przestronna. Na scenie pojawił się piękny pejzaż zawierający elementy charakterystyczne 
dla krajobrazu miejscowości. Niedługo zawisną nowe żyrandole.
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MURY PNĄ SIĘ DO GÓRY!

RUDNO MA NOWY PLAC ZABAW

„Nawet zima nie jest 
nam straszna! Budynek 
posiada już ściany, a na 
dniach zostanie wykonany 
strop. Jestem bardzo za-
dowolona z tempa prac i 
już nie mogę doczekać się 
chwili, w której lokalna 
społeczność będzie mogła 
w pełni korzystać z nowej 
sali.”- informuje sołtys 
Wrociszowa Beata Boś.

23 lutego br. w sali kon-
ferencyjnej Urzędu Gminy 

„To, że w Rudnie po-
wstanie nowy plac za-
baw było pewne od daw-
na. Szukaliśmy tylko 
źródeł dofinansowania, 
trwał również spór o lo-
kalizację. Niestety teren 
po byłym placu zabaw 
nie spełnia przepisów, 
których nie da się obejść. 
Gdybyśmy postawili tam 
plac zabaw, zaraz do-
stalibyśmy nakaz likwi-

dacji, więc jaki w tym 
sens? Cieszę się, że w 
końcu udało nam się zre-
alizować tę inwestycję i 
mam nadzieję, że mali 
mieszkańcy Rudna są z 
niej zadowoleni. Korzy-
stając z okazji pragnę 
podziękować Krainie 
Lasów i Jezior – LGD z 
Siedliska oraz Urzędo-
wi Marszałkowskiemu 
Województwa Lubu- (ciąg dalszy na stronie 11.)

Każdego dnia widać postępy w pracach związanych z budową świetlicy we Wro-
ciszowie! Obiekt powstaje tuż przy terenie rekreacyjnym, na którym znajdują 
się m.in. plac zabaw, boisko do gry w siatkówkę i koszykówkę, siłownia napo-
wietrzna i stół do gry w ping-ponga. Wybór tej lokalizacji nie jest przypadkowy, 
bowiem całość ma tworzyć jeszcze bardziej atrakcyjny kompleks sportowo-re-
kreacyjny!

Niespełna 2 lata temu Gmina Nowa Sól wybudowała 4 nowe place zabaw - w 
Kiełczu, Nowym Żabnie, Stanach i Wrociszowie. Wreszcie grono tych miejsco-
wości poszerzyło się o Rudno, a już niebawem dołączy także Jeziorna!

Nowa Sól, na zaproszenie 
Wójta – Pani Izabeli Boj-
ko, odbyło się spotkanie 
dot. projektu aranżacji 
wnętrz. W spotkaniu wzię-
li udział: Radna i Sołtys 
Wrociszowa Pani Beata 
Boś, stolarz – Pan Andrzej 
Korczak, projektantki aran-
żacji wnętrz – Panie Beata i 
Marta Kowaliczek, główny 
wykonawca – Pan Dariusz 
Dorna, inspektor nadzoru 
branży konstrukcyjno-bu-
dowlanej – Pan Tomasz 

Jaremkiewicz, inspektor 
nadzoru branży elektrycz-
nej – Pan Marek Meissner, 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Pani Izabela Bojko oraz 
pracownicy urzędu spra-
wujący pieczę nad budową 
z ramienia Gminy - Panie 
Barbara Pach i Anna Pro-
kop.

Jak będzie wyglądała 
nowa świetlica w środku? 
Posadzki będą wyłożone 
brązowymi płytkami imi-
tującymi drewniane pane-

le, ściany w toaletach i w 
kuchni pokryją jasne kafel-
ki, a w sali głównej jasna 
farba. W toaletach pojawią 
się podświetlane lustra. Sali 
głównej uroku dodadzą 
ozdobny żyrandol, arcy-
dzieło na ścianie wykona-
ne przez artystę malarza, a 
także inne elementy deko-
racyjne. Kuchnia zostanie 
wyposażona m.in. w meble, 
stoły, zmywarkę gastrono-
miczną, szafę przelotową, 
kuchenkę z piekarnikiem, 
lodówkę, piec konwek-
cyjny, regał magazynowy. 
Całości dopełni efektyw-
ne oświetlenie wszystkich 
pomieszczeń. Wszystko 
ma być urządzone ze sma-
kiem, w końcu realizacja 
ww. działań pod czujnym 
okiem doświadczonych 
specjalistów musi robić 
wrażenie. Z wielką nie-
cierpliwością czekamy na 
otwarcie nowej świetlicy 
we Wrociszowie.

W branży samorządo-
wej mówi się, że dobrego 
gospodarza poznaje się po 
tym, że potrafi dobrze wy-
datkować publiczne pienią-
dze, tak nimi gospodaro-
wać, aby dzięki posiadaniu 
wkładu własnego pozy-
skiwać jeszcze dodatkowe 
środki. Tak też się dzieje 
w gminie wiejskiej Nowa 
Sól! „Mimo, że infrastruk-
tura komunalna w naszej 
gminie robi wrażenie, to 
mamy jeszcze spore braki. 
Duża liczba miejscowości 
i sołectw jest tego najwła-
ściwszym wyznacznikiem. 

Każda miejscowość chcia-
łaby mieć swoje miejsce 
do spotkań i integracji 
mieszkańców, ale czy jest 
to możliwe? W większości 
przypadków tak, ale reali-
zacja tego typu inwestycji 
wymaga naprawdę sporych 
nakładów finansowych. W 
związku z powyższym, nie-
ustannie szukamy źródeł 
dofinansowania, składamy 
projekty i z wielką nadzieją 
czekamy na ich pozytywne 
rozpatrzenie. W ubiegłym 
roku oficjalnie zakończyli-
śmy budowę dworu „Leśna 
Enklawa” w Ciepielowie, 
rozpoczęliśmy budowę 
sali we Wrociszowie, a już 
niedługo ruszy budowa sali 
gimnastycznej przy szkole 
w Lubieszowie. Wszystkie 
te zadania zostały lub będą 
zrealizowane przy pomocy 
pozyskanych środków ze-
wnętrznych.” – wyjaśnia 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko.

Przypomnijmy, budowa 
świetlicy we Wrociszowie 
została powierzona firmie 
KANROD Dariusz Dorna 
z siedzibą w Wieluniu. In-
westycja finansowana jest 
ze środków Gminy oraz 
ze środków PROW na lata 
2014-2020, operacja typu 
„Inwestycje w obiekty peł-
niące funkcje kulturalne”. 
Koszt inwestycji łącznie z 
dokumentacją projektową 
wynosi blisko 1,5 mln zł 
brutto, z czego prawie 0,5 
mln zł to kwota, którą Gmi-
na pozyskała w ramach do-
finansowania.

W trakcie budowy trwają również konsultacje dot. wykończenia wnętrz, w których 
biorą udział m.in. Sołtys Wrociszowa, Wójt, wykonawca inwestycji oraz projektantki, 
które aranżowały pomieszczenia w Leśnej Enklawie w Ciepielowie.

skiego za udaną współ-
pracę, pozytywną ocenę 
wniosku i otrzymane 
wsparcie.” – mówi Wójt 
Gminy Nowa Sól Izabela 
Bojko.

„Efekt końcowy jest 
naprawdę piękny, plac 
zabaw jest kolorowy, a 
nowe elementy zaba-
wowe z pewnością za-
chwycą naszych małych 
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GMINA ZŁOŻYŁA 5 
WNIOSKÓW DO 
PROGRAMU POLSKI 
ŁAD

PUNKT ZNICZOWY NA CMENTARZU 
W NOWYM ŻABNIE

mieszkańców. Mamy 
w Rudnie coraz więcej 
młodych rodzin, coraz 
więcej maluszków i to 
dlatego ta inwestycja 
tak bardzo była przez 
wszystkich wyczekiwa-
na. W końcu się udało!” 
– dodaje Sołtys Rudna 
Pani Sylwia Adamczyk. 

Plac zabaw wyposażo-
ny został m.in. w urzą-
dzenie wielofunkcyjne 
ze ślizgawką i wieżycz-
ką, huśtawkę wahadło-
wą, huśtawkę wagową, 
bocianie gniazdo, bujaki 
sprężynowe, karuzelę 
integracyjną. Na dniach 
zamontowane będą 

Gmina Nowa Sól zło-
żyła wnioski o dofinan-
sowanie realizowanych 
inwestycji w drugim 
naborze Rządowego 
Funduszu Polski Ład: 
Program Inwestycji 
Strategicznych. Każda 
JST czy związek JST 
mogła zgłosić maksy-
malnie trzy wnioski o 
dofinansowanie. Tak 
też się stało w przypad-
ku naszej gminy. Zgło-
szone zostały następu-
jące zadania:

1. Budowa żłobka i 
klubiku dziecięcego 
w Lubięcinie.

2. Budowa sieci wod-
no-kanalizacyjnych 
na terenie gmi-
ny i modernizacja 
oczyszczalni ście-
ków w Lubięcinie.

Od niedawna na te-
renie cmentarza w No-
wym Żabnie możemy 
dostrzec szafę służącą 
do przechowywania 
zniczy. „Zamiast wy-
rzucać znicze, które są 
w dobrym stanie, mo-
żemy zostawić je na 
półkach szafy. Każdy 
może go zabrać i za-
palić na grobie swoich 
bliskich, oczywiście po 
uprzednim doposażeniu 
go we właściwy wkład. 
Takie rozwiązanie jest 
coraz bardziej popu-
larne na wielu cmen-
tarzach w całej Polsce. 
Chciałbym, żeby to 
był kolejny przykład 
dobrych praktyk, któ-
ry być może przyjmie 
się nie tylko w u nas, 
w Nowym Żabnie, ale 
również w całej gmi-
nie.” – mówi inicja-
tor powstania punktu, 
Sołtys Nowego Żabna, 
Przemysław Ficner.

Warto zaznaczyć, 
że korzystając z tego 
typu inicjatyw dbamy 
o środowisko. Umiej-
scowienie takiej szafy 
na cmentarzu wpływa 
na ograniczenie wy-
twarzanych przez nas 
śmieci, gdyż raz użyte 
znicze, zamiast lądo-

nowe kosze na odpady, 
zostaną odświeżone i od-
malowane ławki, a cało-
ści dopełnią nasadzenia 
zieleni. Koszt inwestycji 
wyniósł 111 tys. zł.

Przypomnijmy, „Bu-
dowa terenów rekreacyj-
nych w miejscowościach 
Gminy Nowa Sól” re-
alizowana przez Gmi-
nę Nowa Sól mająca na 
celu zagospodarowanie 
przestrzeni publicznej 
poprzez udostępnienie 
infrastruktury kultural-
nej, turystycznej i re-
kreacyjnej w m. Rudno i 
Lipiny współfinansowa-
na jest ze środków UE 
w ramach poddziałania 
„Wsparcie na wdraża-

nie operacji w ramach 
strategii rozwoju lokal-
nego kierowanego przez 
społeczność” Progra-

mu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014-
2020. Operacja realizo-
wana w ramach strategii 

rozwoju wdrażanej przez 
Stowarzyszenie Kraina 
Lasów i Jezior – Lokalna 
Grupa Działania.

wać w koszu – mogą 
być wykorzystane po-
nownie.  

Przypomnijmy, w 
2020 r. cmentarze ko-
munalne znajdujące się 
na terenie gminy Nowa 
Sól zostały wyposażo-
ne w nowe krany, a ist-
niejące pompy poddano 
renowacji. Zamonto-
wano też skrzynie na 
narzędzia, by odwie-
dzający groby bliskich 
mieli je zawsze „pod 
ręką”. 

„Dobre pomysły od 
razu spotykają się z 

moją aprobatą. Mam 
nadzieję, że pozostali 
sołtysi wezmą przy-
kład z Pana Przemka i 
również wygospodaru-
ją w budżetach środki 
na punkt zniczowy, a 
może nawet wymyślą 
dla swojej miejsco-
wości coś jeszcze lep-
szego! Koszt jest nie-
wielki, a szafka bardzo 
praktyczna. Podobnie 
było z zakupem serc na 
plastikowe nakrętki. Po 
pewnym czasie stanęły 
w większości naszych 
miejscowości.” – mówi 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko.

3. Uzbrojenie terenów 
inwestycyjnych w 
Nowym Żabnie.

Natomiast w trzeciej 
edycji naboru wnio-
sków o dofinansowanie 
z Rządowego Funduszu 
Polski Ład: Programu 
Inwestycji Strategicz-
nych (Edycja trzecia 
– PGR) gminy mogły 
złożyć maksymalnie 
dwa wnioski. Gmina 
zawnioskowała o dofi-
nansowanie:

1. Budowy boiska i 
zagospodarowania 
terenu w Lubieszo-
wie.

2. Budowy boiska 
wielofunkcyjnego w 
Ciepielowie. 

W chwili obecnej 
pozostaje nam mocne 
trzymanie kciuków za 
powodzenie zaplano-
wanych inwestycji!
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UWAGA NA WZMOŻONY RUCH POJAZDÓW CIĘŻAROWYCH W 
LUBIESZOWIE!

DOTACJA NA ZAKUP KSIĄŻEK DLA 
DZIECI I PROMOCJĘ CZYTELNICTWA

JEST BUDŻET NA 2022 ROK

W związku prowa-
dzonymi pracami w 
zakresie budowli prze-
ciwpowodziowych – 
zadanie pn. „Ochrona 
przec iwpowodziowa 
miasta Nowa Sól i ob-
szarów poniżej mia-
sta Krosno Odrzań-
skie Część 1: Zadanie 
nr: 1B.6/1 Nowa Sól, 
Etap I i II” realizo-
wane na mocy Decy-
zji nr 1/2015 z dnia 
30.06.2015 r. (etap I) i 
Decyzji nr 18/16 z dnia 
30.03.2017 r. (etap II) 

23 grudnia 2021 r. 
Rada Gminy przyjęła 
budżet Gminy Nowa Sól 
na rok 2022. Za przyję-
ciem budżetu głosowało 
11 radnych, a 4 wstrzy-
mało się od głosu. Do-
chody zaplanowano na 
33,4 mln zł. Na wydatki 
przewidziano 35,5 mln 
zł, tak więc deficyt wy-
niesie 2 mln zł. 8,2 mln 
zł to kwota zaplanowa-
nych inwestycji, które 
będą realizowane we 
wszystkich 24 miejsco-
wościach gminy. 

W kolejnych punk-

W ramach realizacji 
Priorytetu 3 „Narodo-

wego Programu Rozwo-
ju Czytelnictwa 2.0 na 

lata 2021-2025” Oddział 
Przedszkolny w Lubie-

– w dniu 01.02.2022 r. 
firma Sinohydro Cor-
poration Limited roz-
poczęła ruch ciężarowy 
po drogach publicznych 
stanowiących własność 
Gminy Nowa Sól. Ruch 
będzie się odbywał 
do końca maja 2022 
r. zgodnie z załączoną 
mapą. Firma zobowią-
zała się doprowadzić 
drogi do stanu pier-
wotnego po zakończe-
niu robót związanych z 
transportem. Za utrud-
nienia przepraszamy.

Trasa oznaczona na żółto: ruch pustych samochodów w kierunku za-
plecza na dz. Nr 113/3, gm. Nowa Sól, obręb Lubieszów, trasa oznaczo-
na na pomarańczowo: ruch samochodów z załadowanym materiałem. 

szowie uzyskał wsparcie 
finansowe w formie do-
tacji - w ogólnej kwocie 
2.500,00 zł. Realizacja 
projektu była możliwa 
dzięki wkładowi wła-
snemu Gminy, który wy-
niósł 20% kosztów reali-
zacji zadania.

Dotacja celowa prze-
znaczona została na za-
kup książek będących 
nowościami wydaw-
niczymi dla dzieci w 
wieku 3-6 lat, realizację 
działań promujących 
czytelnictwo: zakup 
książek będących na-
grodami książkowymi 
dla dzieci biorących 
udział w działaniach 
promujących czytelnic-
two, organizację spo-

tkań autorskich, wystaw 
i konkursów, zgodnie z 
wnioskiem Organu Pro-
wadzącego.

Zadanie zrealizowano 
w ramach Priorytetu 3 
„Zakup nowości wydaw-
niczych do placówek 
wychowania przedszkol-
nego, bibliotek szkol-
nych i pedagogicznych” 
„Narodowego Programu 
Rozwoju Czytelnictwa 
2.0 na lata 2021-2025”, 
ustanowionego uchwałą 
nr 69/2021 Rady Mi-
nistrów z dnia 21 maja 
2021 r. w sprawie usta-
nowienia programu wie-
loletniego „Narodowy 
Program Rozwoju Czy-
telnictwa 2.0. na lata 
2021-2025”.

tach Radni podejmowali 
uchwały w sprawach: 
Wieloletniej Progno-
zy Finansowej Gminy 
Nowa Sól na lata 2022 – 
2030, rocznego progra-
mu współpracy Gminy 
Nowa Sól z organizacja-
mi pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwiet-
nia 2003 r. o działal-
ności pożytku publicz-
nego i o wolontariacie 
na rok 2022, przyjęcia 
Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny na 

lata 2022-2024 w Gmi-
nie Nowa Sól, przyjęcia 
Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwią-
zywania Problemów Al-
koholowych na terenie 
Gminy Nowa Sól na 
2022 rok oraz wymagań 
jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubie-
gający się o uzyskanie 
zezwolenia w zakresie 
opróżniania zbiorni-
ków bezodpływowych 
i transportu nieczysto-
ści ciekłych na terenie 
Gminy Nowa Sól.

Wszyscy radni oraz 

obecni na Sali sołty-
si otrzymali od Wójta 
świąteczne życzenia 
oraz drobne upominki.

Przepyszny tort ufun-
dowała Pani Sylwia 
Adamczyk, która w ten 

sposób postanowiła od-
wdzięczyć się za miłą 
niespodziankę – na po-
przedniej sesji została 
nagrodzona za 20-lecie 
pełnienia funkcji Sołty-
sa Rudna. 

Podziękowania Pani Wójt i Pani Skarbnik w imieniu całej 
Rady złożyli: Przewodniczący Rady Radosław Kołpaczek 
oraz Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gąsior.
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LISTA DZIAŁAŃ INWESTYCYJNYCH ZAPLANOWANYCH NA 
2022 ROK:

SPORT I REKREACJA
 - dokumentacja na budowę ścieżki rowerowej 

w Kiełczu
 - budowa ścieżki rowerowej w Kiełczu (jeśli 

Gmina otrzyma dofinansowanie)
 - dokumentacja na wyspę w Kiełczu 
 - doposażenie terenu rekreacyjnego w Okopcu
 - projekt i wykonanie zagospodarowania plaży 

w Chełmku
 - ostatni etap rozbudowy terenu rekreacyjnego 

w Chełmku
 - modernizacja boiska w Kiełczu
 - budowa „Farmy Ekologicznej” w Lipinach
 - dokumentacja na zagospodarowanie terenu 

przy Starej Odrze w Przyborowie
 - dokumentacja na zagospodarowanie terenu 

przy placu zabaw w Lubieszowie

Należy pamiętać, że realizacja powyższych planów na 2022 rok uzależniona jest od środków gminy oraz wsparcia zewnętrznego.

SIEĆ WODOCIĄGOWA
 - dokumentacja na budowę wodociągu w 

Buczkowie i Stawach
 - remont sieci wodociągowej w drodze koło 

Osiedla Nad Stawem wraz z odnową dy-
wanikową

 - uzbrojenie strefy gospodarczej w Nowym 
Żabnie

CMENTARZE I OBIEKTY SAKRALNE
 - ogrodzenie cmentarza w Stanach
 - ogrodzenie cmentarza we Wrociszowie
 - remont dzwonnicy na cmentarzu w Kiełczu
 - wjazdy na cmentarz w Lipinach
 - dokumentacja i budowa oświetlenia do ko-

ścioła w Stanach
 - rewitalizacja dzwonnicy w Kiełczu

BUDOWA I REMONTY OBIEKTÓW
 - remont wnętrz remizy OSP w Lubięcinie
 - remont elewacji OSP w Przyborowie 

wraz oświetleniem
 - modernizacja obiektu świetlicy wiejskiej 

w Kiełczu
 - remont dachu na budynku świetlicy wiej-

skiej w Stanach
 - budowa świetlicy we Wrociszowie
 - remont pomieszczeń w świetlicach wiej-

skich
 - rewitalizacja młyna w Lubięcinie

EDUKACJA
 - dokumentacja na budowę sali gimna-

stycznej w Przyborowie
 - dokumentacja na budowę i budowa sali 

gimnastycznej w  Lubieszowie
 - remont elewacji drugiego budynku szko-

ły w Lubięcinie
 - zakup laptopów w ramach projektu 

„Granty PPGR”

WARTO ZAPAMIĘTAĆ!
Daty ważnych wydarzeń w kalendarzu 
gminnych imprez plenerowych:
25 czerwca – Święto Gminy na boisku w 
Przyborowie
27 sierpnia – Gminne Dożynki na boisku w 
Lubięcinie

PLACE ZABAW
 - budowa placu zabaw w Rudnie (zrealizo-

wana)
 - budowa placu zabaw w Jeziornej
 - budowa placu zabaw w Starej Wsi

INFRASTRUKTURA DROGOWA 
 - budowa drogi do Leśnej Enklawy w Cie-

pielowie (etap 1)
 - projekt na budowę drogi na Osiedlu Gra-

fitowym w Lubieszowie
 - dokumentacja i budowa drogi do ścieżki 

rowerowej w Lubięcinie
 - budowa drogi za kościołem w Lubięcinie
 - budowa drogi koło Stawu w Nowym 

Żabnie
 - budowa dróg w Lipinach 
 - zagospodarowanie terenu ronda w Lipi-

nach
 - dokumentacja na wykonanie drogi koło 

pomnika JP II w Lipinach
 - remont drogi dojazdowej do Jodłowa (I 

etap)
 - remont drogi przy drodze nr 297 w Lu-

bieszowie
 - budowa drogi w Stanach
 - przebudowa ul. Zielonej w Kiełczu
 - remont ul. Czystej w Przyborowie
 - budowa oświetlenia w m. Buczków
 - budowa oświetlenia w m. Stara Wieś
 - budowa oświetlenia w m. Stary Staw (II 

etap)
 - dokumentacja na budowę drogi w m. Sta-

ry Staw
 - budowa drogi w Lubieszowie (koło świe-

tlicy, dz. nr 288/2)
 - dokumentacja na budowę ul. Ogrodowej 

w Rudnie
 - dokumentacja na budowę drogi do Dro-

goniowa

Rok 2021 r. był obfity w 
dofinansowania, bowiem 

Gmina pozyskała w su-
mie ok 4mln zł środków 

DZIĘKI PRZYZNANYM DOFINANSOWANIOM MOŻEMY WIĘCEJ!
Większość inwestycji w gminie wiejskiej Nowa Sól realizowanych jest ze środków zewnętrznych. „Pozyskane przez nas dofinansowania po-
krywają część kosztów związanych z wykonywanymi zadaniami. Oznacza to, że w gminnym budżecie zostaje więcej pieniędzy, które można 
przeznaczyć na pozostałe inwestycje, na które nie ma i w najbliższym czasie nie przewiduje się naboru wniosków. To logiczne, że w pierwszej 
kolejności zrobimy to, na co możemy otrzymać wsparcie. Druga szansa może się nie powtórzyć, a dzięki dofinansowaniom możemy zrobić 
więcej.” – mówi Wójt Gminy Nowa Sól Izabela Bojko. 
2021 rok był obfity w dofinansowania zewnętrznych. Najwięcej, 

bo 2,7 mln zł  z środków 
rządowych na budowę sali 
gimnastycznej przy szkole 

w Lubieszowie, blisko 0,5 
mln zł  z Urzędu Marszał-
kowskiego na przebudowę 
drogi gminnej – ul. Zie-

lonej w Kiełczu oraz 0,5 
mln zł (również z UMWL) 

(ciąg dalszy na stronie 14.)

POPRAWA ESTETYKI 
I FUNKCJONALNOŚCI 
MIEJSCOWOŚCI

 - nasadzenia roślin przy przydrożnych skwer-
kach w Przyborowie;

 - ochrona kasztanowców przed szkodnikami;
 - montaż tablicy informacyjnej z mapą rowe-

rową w Starej Wsi
 - uporządkowanie terenów plaż
 - pielęgnacja terenów zielonych, parków, po-

boczy dróg
 - montaż „serc pomocy” w Starym Stawie, 

Starej Wsi, Stanach i Okopcu
 - zagospodarowanie terenu po byłym placu 

zabaw w m. Rudno
 - zagospodarowanie terenu przy świetlicy 

wiejskiej w Lelechowie
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NIE NISZCZ – TO TEŻ JEST TWOJE!
Gmina inwestuje w 

miejsca do spędzania 
wolnego czasu, ale nie-
stety nie wszyscy użyt-
kownicy zachowują się w 
sposób odpowiedzialny. 
Jak widać na załączonym 
zdjęciu, zdemolowany 

został kosz na odpady 
w Parku Folwarcznym 
w Lubieszowie. Niestety 
do Urzędu Gminy znów 
wpływają zgłoszenia 
o niszczeniu pojazdem 
samochodowym terenu 
Zielonego Amfiteatru w 

Lubięcinie. W związku 
z powyższym Wójt Gmi-
ny Nowa Sól ponownie 
zwraca się do wszyst-
kich z apelem i prośbą o 
poszanowanie wspólnej 
przestrzeni. Rewitaliza-
cja parków odmieniła 

(ciąg dalszy ze strony 13.)

na budowę sali we Wroci-
szowie. Dzięki dofinanso-
waniom zyskały również 
boiska sportowe: 66 tys. 
zł w ramach „Lubuskiej 
Bazy Sportowej” otrzymał 
pozytywnie rozpatrzony 
wniosek na modernizację 
boiska w Kiełczu, 30 tys. 
zł nawodnienie boiska w 
Nowym Żabnie, a w 2020 
r. 30 tys. zł nawodnienie 
boiska w Lubięcinie. W 
ramach programu „Lu-
buska Baza Turystyczna”  
Gmina pozyskała 80 tys. 
zł na rozbudowę terenu 
rekreacyjno-sportowego 
w Chełmku. Przypomnij-
my, pusty dotąd plac obok 
skateparku, wiaty, siłowni 
i placu zabaw zapełni się 
nowymi atrakcjami: torem 
rowerowym, linarium do 
wspinaczek, boiskami do 

piłki siatkowej i plażowej 
oraz tenisem stołowym. To 
ostatni etap, który przypie-
czętuje wszystkie inwesty-
cje przy terenie rekreacyj-
nym w tej miejscowości. 
Urząd Marszałkowski do-
łożył jeszcze 87 tys. zł  na 
plac zabaw w Rudnie oraz 
farmę ekologiczną w Li-
pinach. Oba zadania są 
realizowane w ramach 
poddziałania 19.2 „Wspar-
cie na wdrażanie operacji 
w ramach strategii rozwo-
ju lokalnego kierowane-
go przez społeczność” z 
wyłączeniem projektów 
grantowych oraz operacji 
w zakresie podejmowania 
działalności gospodarczej 
objętego Programem Ob-
szarów Wiejskich na lata 
2014-2020. Na liście in-
westycji objętych dofinan-
sowaniem uplasowała się 
także modernizacja dwóch 

kolejnych dróg w Nowym 
Żabnie – ul. Lisiej i ul. 
Cmentarnej. Obie drogi 
zostały pokryte asfaltem, 
a ich pobocza umocniono 
mieszanką z kruszywa. 
Dotychczas były to drogi 
piaszczyste.  Najważniej-
szy był tu odcinek prowa-
dzący w kierunku pobli-
skiego cmentarza, którego 
modernizacja z pewnością 
poprawi komfort jazdy 
wszystkim osobom odwie-
dzającym groby swoich 
bliskich. Koszt inwestycji 
wyniósł blisko 616 tys. zł, 
z czego prawie 87 tys. zł 
to kwota dofinansowania 
otrzymanego z Urzędu 
Marszałkowskiego Woje-
wództwa Lubuskiego. 

Warto w tym miejscu 
wspomnieć, że całkiem nie-
dawno Gmina ze środków 
własnych przebudowała w 
Nowym Żabnie drogi pro-

Najważniejszy przy inwestycji w Nowym Żabnie był odci-
nek prowadzący w kierunku pobliskiego cmentarza, któ-
rego modernizacja ma poprawić komfort jazdy wszystkim 
osobom odwiedzającym groby swoich bliskich.

Warto też wspomnieć 
o innych wielkich in-
westycjach, na któ-
re zostały pozyskane 
dofinansowania we 
wcześniejszych latach: 
prawie 4 mln zł -  re-
witalizacja 4 parków 
krajobrazowych w Lu-
bieszowie, Lubięcinie, 
Nowym Żabnie i Jodło-
wie z projektu „Wspar-
cie kapitału przyrodni-

czego regionu poprzez 
udostępnianie zasobów 
przyrodniczych w gmi-
nie Nowa Sól w ramach 
Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego – Lu-
buskie 2020”, prawie 
1,5 mln zł z rządowe-
go Funduszu Przeciw-
działania COVID-19 
– budowa „Leśnej En-
klawy” w Ciepielowie, 
liczone w milionach 

W poprzednich latach też było „na bogato” dotacje z Ministerstwa 
Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego oraz Urzę-
du Marszałkowskiego 
Województwa Lubu-
skiego na ratowanie 
zabytkowych obiektów 
sakralnych, tj. kościoła 
w Rudnie oraz 2 kościo-
łów w Lubięcinie, dofi-
nansowania na budowę 
przedszkola w Przy-
borowie i rozbudowę 
szkół w Przyborowie 

i Lubieszowie, a tak-
że  historyczne ponad 
13 mln zł z Rządowe-
go Funduszu Rozwoju 
Dróg, z którego prze-
budowana została droga 
główna w m. Dąbrowno 
oraz 5 ulic w m. Przy-
borów (całkowity koszt 
zadania wyniósł 16 
mln). Wymieniać moż-
na jeszcze wiele inwe-
stycji, a jeszcze więcej 
tych realizowanych ze 

środków własnych gmi-
ny, tj. remonty dróg, 
montaż oświetlenia dro-
gowego, remonty świe-
tlic wiejskich, szkół i 
przedszkoli, rozbudo-
wy terenów rekreacyj-
nych, placów zabaw 
itp. „Widzę progres i 
myślę, że większość 
mieszkańców również 
to dostrzega. Choć 
nieprzychylność nie-
których radnych kom-
plikuje nam realizację 
zaplanowanych działań, 
to nigdy się nie podda-
jemy. Najważniejsze 
jest to, że nasza gmina z 
każdym rokiem staje się 
jeszcze bardziej atrak-
cyjna i wyróżnia się 
na tle innych.” – pod-
sumowuje Wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Boj-
ko i dodaje – „Dziękuję 
wszystkim instytucjom, 
które wspierają nasze 
działania i projekty!”.

Teren w Lubięcinie przed rewitalizacją oraz po zakończeniu inwestycji – powstanie „Zielonego Amfiteatru”.

estetykę miejscowości, 
kosztowała Gminę spo-
ro wysiłku i pieniędzy, 
również tych pozyska-
nych z dofinansowania. 
Wszyscy jesteśmy podat-
nikami, tak więc wszy-
scy płacimy za szkody 
wyrządzone w miejscach 
publicznych.

wadzące do kościoła i par-
ku „Ptasia Ostoja” – koszt 
tej inwestycji wyniósł po-
nad 2,7 mln zł! W 2021 r. 
Dofinansowanie w kwo-
cie 43 tys. zł z Programu 
Wieloletniego SENIOR+ 
na lata 2021-2025 otrzy-
mał Klub Seniora w No-
wym Żabnie. W tym roku 
Gmina również stara się o 
takie wsparcie na funkcjo-

nowanie Klubu. W ramach 
mikrograntu (12 tys. zł) 
współfinansowanego z UE 
Gmina przystąpiła do pro-
jektu „Dostępny samorząd 
lokalny w województwie 
dolnośląskim i lubuskim” 
polegającym na wsparciu 
samorządu terytorialnego 
w zakresie zapisów ustawy 
o dostępności osobom ze 
szczególnymi potrzebami.
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KLUB SENIORA STWARZA DUŻY WACHLARZ MOŻLIWOŚCI

ŚWIĄTECZNE PACZKI 
DLA SENIORÓW

W ostatnim czasie 
popularnością cieszą 
się warsztaty z ma-
kramy, znanej od sta-
rożytności sztuki wią-
zania sznurków, bez 
użycia igieł, drutów 
lub szydełka. Historia 
tej techniki ma swój 
początek już w staro-
żytnej Asyrii i Babilo-
nii. W średniowieczu 
stosowano ją głównie 
do ozdoby królewskich 
szat, w późniejszych 
wiekach wykonywa-
no również pokrycia 
na łoża, sofy, fotele. 
Makrama ponownie 
zyskała popularność 
w latach 70 XX. Wie-
ku, a teraz kultywują 
ją również nasi senio-
rzy. Stosując ją można 
wyplatać wiele rzeczy 
poczynając od kwiet-
ników, poprzez naszyj-
niki, makaty ścienne, 
kończąc na torebkach i 
plecakach. Do wyrobu 
przedmiotów za pomo-
cą technik makramy 
można używać nici 
lnianych, konopnych, 
jedwabnych, sizalu i 
innych.

Klub Seniora posta-
wił również na cerami-
kę. Kursanci podczas 
pierwszych zajęć po-

Seniorzy z gminy 
wiejskiej Nowa Sól 
tradycyjnie otrzyma-
li świąteczne paczki 
wzbogacone o ręcznie 
wykonane kartki z ży-
czeniami zdrowia, ra-
dości i pięknych Świąt 
Bożego Narodzenia, 
podpisane przez Panią 
Wójt Izabelę Bojko 
oraz Panią Kierownik 
OPS Ewelinę Kowal-
czyk. Upominki zor-
ganizowane zostały 

znawali techniki lepie-
nia z gliny. Wykonane 
przez nich prace po 
wyschnięciu były wy-
palane w specjalnym 
piecu ceramicznym, a 
dopiero potem podda-
wane dalszej obróbce 
tj. zdobieniu i szkliwie-
niu. Jak się okazuje, 
nie jest im obca rów-
nież obsługa narzędzi 
elektroniczny. Zajęcia, 
w których brali udział 
były ukierunkowane 
na naukę korzystania 
z usług elektronicz-
nych w takich obsza-
rach, jak np.: sprawy 
obywatelskie, ochrona 
zdrowia, świadczenia 

To już trzeci rok funkcjonowania Klubu Senior + w naszej gminie. Stale przy-
bywa seniorów, a proponowane zajęcia cieszą się dużym zainteresowaniem. 
Oferta Klubu jest urozmaicona, co daje duży wachlarz możliwości ciekawego i 
interesującego spędzania czasu wolnego każdemu uczestnikowi. 

Dobrze spędzamy czas 
w Klubie Seniora, Jest 
tutaj miło i przyjemnie. 
Rozwijamy swoje zain-
teresowania. Poznajemy 
też nowe techniki robótek 
ręcznych – Władysława 
Bubel z Lubięcina.

Poznajemy nowych lu-
dzi, innych Klubowiczów. 
Rozwijamy się i uczymy 
nowych rzeczy. Bardzo 
podobają nam się ćwicze-
nia z rehabilitantką, panią 
Dagmarą. Pomagają na 
kręgosłup. – Maria Kowa-
lik z Lubięcina

społeczne, podatki i 
cła, prowadzenie dzia-
łalności gospodarczej, 
wymiar sprawiedliwo-
ści, czy też z zakresu 
ISP, w tym informacji 
przestrzennej oraz cy-
frowych zasobów kul-
tury i nauki. Seniorzy 
nabyli umiejętności 
korzystania z e-usług, 
począwszy od nauki 
obsługi komputera i in-
ternetu jak i rozwijanie 
umiejętności bardziej 
z a a w a n s o w a n y c h . 
Klub Seniora dba rów-
nież o zdrowie uczest-
ników, w tym celu 
odbywają się zajęcia 
z dietetyki oraz gim-

Projekt „Obywatel cyfrowej przyszłości - wzrost aktywności obywatelskiej w obszarze kompetencji cyfrowych w województwie 
lubuskim” realizowany był w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020, Oś Priorytetowa nr 3 
„Cyfrowe kompetencje społeczeństwa”, działanie nr 3.1 „Działania szkoleniowe na rzecz rozwoju kompetencji cyfrowych”.

wspólnie przez Ośro-
dek Pomocy Społecz-
nej Gmina Nowa Sól 
oraz Urząd Gminy, 
przy udziale okolicz-
nych przedsiębiorców. 
Była to kolejna edycja 
świątecznych paczek 
zainicjowana przez 
Wójta Gminy Nowa Sól 
Izabelę Bojko. Przed 
Świętami Wielkiejnocy 
seniorzy znów zostaną 
obdarowani upominka-
mi od Gminy.

Ośrodek Pomocy Społecznej reprezentowała Pani Kierownik Ewelina 
Kowalczyk, natomiast Urząd Gminy Pan Łukasz Kopij.

nastyki, tzw.  „leczenie 
ruchem”. Warsztaty w 
Klubie Seniora współ-

finansowane są z Pro-
gramu Rządowego Se-
nior+ na rok 2022.
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W skrócie: Program będzie realizowany od marca 2022 r. do końca grudnia 2022 
roku. Usługi asystenta mogą być realizowane przez 24 godziny na dobę przez 7 
dni w tygodniu. Udział w Programie jest bezpłatny. Wysokość środków pozyska-
nych przez Gminę Nowa Sól w ramach Programu wynosi 453.339,00 zł.

PROGRAM ASYSTENT OSOBISTY OSOBY 
NIEPEŁNOSPRAWNEJ – EDYCJA 2022

Od marca 2022 r. w 
siedzibie OPS Gmina 
Nowa Sól (Nowa Sól, 
ul. Moniuszki 3) został 
uruchomiony Punkt In-
formacyjno-Konsulta-
cyjny, w którym pomoc 
mogą otrzymać osoby 
z problemami doty-
czącymi alkoholizmu i 
narkomanii oraz osoby 

Portal został stwo-
rzony, aby pomóc pro-
ducentom rolnym w 
dotarciu do odbiorców 
na swoje produkty. 
Zachęcamy również 
osoby fizyczne do ku-
powania bezpośrednio 

od rolników. W ten 
sposób, wspólnie mo-
żemy wspierać polskie 
rolnictwo. Korzystanie 
z portalu jest bezpłat-
ne. Więcej informacji 
na stronie https://agro-
-market24.pl

Gmina nie pozostaje 
bierna wobec licznych za-
pytań i kontynuuje cykl 
darmowych konsultacji 
z dziedziny prawa i psy-
chologii. Konsultacje od-
bywają się w budynku 
Ośrodka Pomocy Społecz-
nej Gmina Nowa Sól przy 
ul. Moniuszki 3 w Nowej 
Soli (parter), po uprzednim 
telefonicznym umówie-

 - Dzieci do 16 roku życia z orzeczeniem o niepełnosprawności łącznie ze wska-
zaniami: konieczności stałej lub długotrwałej opieki lub pomocy innej osoby 
w związku ze znacznie ograniczoną możliwością samodzielnej egzystencji 
oraz konieczności stałego współudziału na co dzień opiekuna dziecka

 - osób z orzeczonym znacznym lub umiarkowanym stopniem niepełnospraw-
ności.

Program skierowany jest do:

 - 840 godzin rocznie dla osób niepełnosprawnych posiadających orze-
czenie o znacznym stopniu niepełnosprawności z niepełnosprawnością 
sprzężoną;

 - 720 godzin rocznie dla osób niepełnosprawnych posiadających orzecze-
nie o znacznym stopniu niepełnosprawności;

 - 360 godzin rocznie dla:
osób niepełnosprawnych posiadających orzeczenie o umiarkowanym 
stopniu niepełnosprawności,
dzieci do 16. roku życia z orzeczeniem o niepełnosprawności łącznie ze 
wskazaniami: konieczności stałej lub długotrwałej opieki lub pomocy in-
nej osoby w związku ze znacznie ograniczoną możliwością samodzielnej 
egzystencji oraz konieczności stałego współudziału na co dzień opiekuna 
dziecka w procesie jego leczenia, rehabilitacji i edukacji.

Limit godzin usług asystencji osobistej finansowanych ze środków Funduszu przy-
padających na 1 uczestnika wynosi nie więcej niż:

PUNKT INFORMACYJNO-KONSULTACYJNY W RAMACH GMINNEJ KOMISJI DS. ROZWIĄ-
ZYWANIA PROBLEMÓW ALKOHOLOWYCH W OŚRODKU POMOCY SPOŁECZNEJ GMINA 
NOWA SÓL

AGRO-MARKET24.PL

BEZPŁATNE KONSULTACJE DLA MIESZKAŃCÓW GMINY Z 
DZIEDZINY PRAWA I PSYCHOLOGII

 - wykonywaniu czynności dnia codziennego dla uczestnika 
Programu

 - wyjściu, powrocie lub dojazdach z uczestnikiem Progra-
mu w wybrane przez uczestnika miejsca;

 - załatwianiu spraw urzędowych;

 - korzystaniu z dóbr kultury (np. muzeum, teatr, kino, gale-
rie sztuki, wystawy);

 - zaprowadzaniu dzieci z orzeczeniem o niepełnosprawno-
ści do placówki oświatowej lub przyprowadzaniu ich z 
niej.

Usługi asystencji osobistej mogą w szczególności polegać na pomocy asystenta w:
Zakres pomocy obejmuje:

dotknięte przemocą w 
rodzinie. Punkt czynny 
jest w każdą środę w 
pokoju nr 2, od godzi-
ny 9:30 po uprzednim 
wyznaczeniu terminu. 
Wszelkich informacji 
można uzyskać pod nr 
telefonu: 68 356-16-90 
kom: 517-633-319. niu się na wizytę, kontakt: 

781724468.
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Zgodnie z przepisami 
przysługuje gospodar-
stwu domowemu, które-
go przeciętne miesięczne 
dochody nie przekracza-
ją 2100 zł w gospodar-
stwie jednoosobowym 
albo 1500 zł na osobę w 
gospodarstwie wielooso-
bowym.

Wysokości dopłat w 
ramach dodatku osło-
nowego:

 - Jednoosobowe go-
spodarstwo domowe 
otrzyma 400/500 zł* 
przy założeniu że jej 
dochód nie przekro-
czy 2100 złotych,

 - Gospodarstwo 2-3 
osobowe otrzyma 
600/750 zł* przy za-
łożeniu, że dochód 
nie przekroczy 1500 
złotych miesięcznie 
na osobę,

 - Gospodarstwo 4-5 
osobowe otrzyma 
850 zł/1062,50 zł* 
przy założeniu, że 
dochód nie przekro-

„Czyste Powietrze” to 
kompleksowy program, 
którego celem jest po-
prawa jakości powietrza 
oraz zmniejszenie emisji 
gazów cieplarnianych 
poprzez wymianę źródeł 
ciepła i poprawę efek-
tywności energetycznej 
budynków mieszkal-
nych jednorodzinnych. 
Narzędziem w osiągnię-
ciu celu jest dofinan-
sowanie przedsięwzięć 
realizowanych przez 

beneficjentów upraw-
nionych do podstawo-
wego, podwyższonego 
i najwyższego poziomu 
dofinansowania. Pro-
gram skierowany jest do 
osób fizycznych, które 
są: właścicielami/współ-
właścicielami budynku 
mieszkalnego jednoro-
dzinnego lub wydzielo-
nego w takim budynku 
lokalu mieszkalnego z 
wyodrębnioną księgą 
wieczystą.

1. Uprawnionych do podstawowego poziomu dofinansowania - osoby, któ-
rych roczny dochód nie przekracza 100 000 zł

2. Uprawnionych do podwyższonego poziomu dofinansowania - osoby, któ-
rych przeciętny średni miesięczny dochód na osobę w gospodarstwie domo-
wym nie przekracza: 1 564 zł – w gospodarstwie wieloosobowym i 2 189 zł 
– w gospodarstwie jednoosobowym

3. Uprawnionych do najwyższego poziomu dofinansowania - osoby, których 
przeciętny miesięczny dochód na osobę w gospodarstwie domowym nie prze-
kracza: 900 zł (gospodarstwo wieloosobowe) lub 1 260 zł (gospodarstwo jed-
noosobowe).

DODATEK OSŁONOWY

(ciąg dalszy na stronie 18.)

ZMIANY W PROGRAMIE CZYSTE POWIETRZE – 3 POZIOMY 
DOFINANSOWANIA

czy 1500 złotych 
miesięcznie na oso-
bę,

 - Gospodarstwo 6 
i więcej osobowe 
otrzyma 1150 zł/ 
1437,50 zł* przy za-
łożeniu, że dochód 
nie przekroczy 1500 
złotych miesięcznie 
na osobę.

Sposób liczenia do-
chodu uzależniony jest 
od terminu złożenia 
wniosku. 

 - W  przypadku zło-
żenia wniosku o do-
datek osłonowy w 
okresie:

 - od 1 stycznia do 31 
lipca – uwzględnia 
się dochód gospo-
darstwa domowe-
go osiągnięty w 
przedostatnim roku 
kalendarzowym po-
przedzającym rok, 
w którym złożono 
wniosek o dodatek 
osłonowy, tj. dochód 
z 2020 r.

 - od 1 sierpnia do 
31 października – 
uwzględnia się do-
chód gospodarstwa 
domowego osiągnię-
ty w ostatnim roku 
kalendarzowym po-
przedzającym rok, 
w którym złożono 
wniosek o dodatek 
osłonowy, tj. dochód 
z 2021 r.

Zasada złotówka za 
złotówkę.

W przypadku dodatku 
osłonowego obowiązy-
wać będzie tzw. zasada 
złotówka za złotówkę. 
Oznacza to, że dodatek 
ten będzie przyznawany 

nawet po przekroczeniu 
kryterium dochodowego, 
a kwota dodatku będzie 
pomniejszana o kwotę 
tego przekroczenia. Mi-
nimalna kwota wypła-
canych dodatków osło-
nowych będzie wynosić 
20 zł.

Wniosek
Aby otrzymać dodatek 

osłonowy złóż wniosek 
w Ośrodku Pomocy Spo-
łecznej do 31 stycznia 
lub do 31 października 
2022 roku. Wnioski o 
dodatek osłonowy będzie 
można składać do 31 
stycznia 2022 r. Wypłata 
dodatków zostanie reali-

zowana w 2022 r. w 2 
równych ratach, tj. do 31 
marca i do 2 grudnia. Ci, 
którzy nie złożą wniosku 
w do końca stycznia, na-
dal będą mogli ubiegać 
się wsparcie. Wówczas 
muszą złożyć wniosek 
do 31 października 2022 
r. W tym przypadku wy-
plata 100% dodatku zo-
stanie zrealizowana do 2 
grudnia 2022 r. Dodatek 
osłonowy będzie wypła-
cany przez gminy, które 
otrzymają dotacje z bu-
dżetu państwa. Uwaga: 
Kwota dofinansowania 
uzależniona od źródła 
ogrzewania!

PROGRAM OBEJMUJE 3 GRUPY BENEFICJENTÓW:
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(ciąg dalszy ze strony 17.)

WARTO WIEDZIEĆ:

FORMA DOFINANSOWANIA

TERMINY

ZŁÓŻ WNIOSEK DO WŁAŚCIWEGO WFOŚiGW 

W przypadku pro-
wadzenia działalności 
gospodarczej, roczny 
przychód beneficjenta 
uprawnionego do pod-
wyższonego poziomu 
dofinansowania, z tytułu 
prowadzenia pozarolni-
czej działalności gospo-
darczej za rok kalenda-
rzowy, za który ustalony 
został przeciętny mie-
sięczny dochód wskaza-
ny w zaświadczeniu, nie 
może przekroczyć trzy-
dziestokrotności kwoty 
minimalnego wynagro-
dzenia za pracę określo-
nego w rozporządzeniu 
Rady Ministrów obo-
wiązującym w grudniu 
roku poprzedzającego 
rok złożenia wniosku o 
dofinansowanie, a dla 
beneficjenta uprawnio-
nego do najwyższego 
poziomu dofinansowa-
nia – nie może przekro-
czyć dwudziestokrotno-
ści.

Osoba fizyczna, któ-
ra zamierza złożyć 
wniosek o przyznanie 
podwyższonego lub 
najwyższego poziomu 
dofinansowania do wła-
ściwego terytorialnie 
wojewódzkiego fundu-
szu ochrony środowiska 
i gospodarki wodnej 

 - Dotacja (wniosek składany do wfośigw, za pośred-
nictwem gminy lub przez portal gov.pl),

 - Dotacja z przeznaczeniem na częściową spłatę kapi-
tału kredytu bankowego (Kredyt Czyste Powietrze 
dostępny w wybranych bankach, których lista ak-
tualizowana jest na stronie czystepowietrze.gov.pl).

REALIZACJA PROGRAMU: LATA 2018-2029, 
PODPISYWANIE UMÓW DO: 31.12.2027 R., ZA-
KOŃCZENIE WSZYSTKICH PRAC OBJĘTYCH 
UMOWĄ DO: 30.06.2029 R.

Nabory wniosków prowadzone są przez wojewódz-
kie fundusze ochrony środowiska i gospodarki wod-
nej (właściwe dla adresu budynku mieszkalnego, 
który będzie poddany termomodernizacji).
WFOŚiGW w Zielonej Górze - 
www.wfosigw.zgora.pl
sekretariat@wfosigw.zgora.pl

(wfośigw), powinna 
uzyskać, do dnia złoże-
nia wniosku, od wójta, 
burmistrza lub prezy-
denta miasta (zgodnie z 
miejscem jej zamiesz-
kania) zaświadczenie o 
wysokości przeciętnego 
miesięcznego dochodu 
przypadającego na jed-
nego członka jej gospo-
darstwa domowego. 

W przypadku naj-
wyższego poziomu 
dofinansowania – gdy 
wnioskodawca ma usta-
lone prawo do otrzymy-
wania zasiłku stałego, 
zasiłku okresowego, 
zasiłku rodzinnego lub 
specjalnego zasiłku 
opiekuńczego – nie musi 
dostarczać zaświadcze-
nia o dochodach, wystar-
czy zaświadczenie wy-
dane na jego wniosek, 
przez wójta, burmistrza 
lub prezydenta miasta , 
potwierdzające ustalone 
prawo do ww. zasiłku, 
zawierające dodatkowo 
wskazanie jego rodzaju 
i okresu, na który został 
przyznany (zasiłek musi 
przysługiwać w każdym 
z kolejnych 6 miesięcy 
kalendarzowych po-
przedzających miesiąc 
złożenia wniosku o wy-
danie zaświadczenia 
oraz co najmniej do dnia 
złożenia wniosku o dofi-
nansowanie).

(ciąg dalszy na stronie 19.)
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FERIE Z EKONOMIĄ W PRZYBOROWIE

Celem projektu jest po-
szerzenie wiedzy ekono-
micznej uczniów, rozbu-
dzenie i kształtowanie w 
nich postaw przedsiębior-
czych, rozwój umiejętności 
planowania i zarządzania 
finansami osobistymi oraz 
poznanie zadań NBP i roli 
pieniądza.  „Ferie z ekono-
mią” to projekt adresowany 
do uczniów 7. i 8. klas pod-
stawowych. Zajęcia były 
prowadzone przez nauczy-
ciela wspólnie ze studentem 
kierunku ekonomicznego. 

I etap projektu realizo-
wany był podczas jedne-
go tygodnia ferii zimo-
wych w terminie 17.01 
– 21.01.2022 W tracie za-
jęć prowadzonych w ferie, 
uczestnicy zdobywali wie-
dzę, m.in. z zakresu ekono-
mii i finansów, przyswajali 

WIĘCEJ INFORMACJI ORAZ POMOC W ZŁOŻENIU WNISOKU OTRZYMAJĄ PAŃSTWO W GMINNYM PUNKCIE 
KONSULTACYJNO-INFORMACYJNYM Z SIEDZIBĄ W REFERACIE GOSPODARCZYM 
W KIEŁCZU PRZY UL. CICHEJ 6, TEL. 68 388 72 10

(ciąg dalszy ze strony 18.)

Szkoła Podstawowa im. Józefa Młynarczyka w Przyborowie znalazła się w gronie 65 
szkół z całej Polski, biorących udział w tegorocznej edycji projektu edukacji eko-
nomicznej ,,Ferie z ekonomią’’, realizowanego przez Fundację Europejski Fundusz 
Rozwoju Wsi Polskiej. podstawowe pojęcia eko-

nomiczne, dowiadywali 
się jak funkcjonuje praw-
dziwe przedsiębiorstwo i 
na czym polega patriotyzm 
gospodarczy. Młodzież 
miała również szansę wy-
kształcić u siebie zdolności 
negocjacyjne, nauczyć się 
odpowiedzialnego gospo-
darowania pieniędzmi oraz 

poznać zasady tworzenia 
modelu biznesowego firmy. 
Zajęciom edukacyjnym to-
warzyszyły gry i zabawy 
ekonomiczne, spotkanie z 
lokalnym przedsiębiorcą, 
wizyta w placówce banku 
oraz warsztat dotyczący 
pieniądza prowadzony 
przez pracowników Od-
działów Okręgowych 

Narodowego Banku Pol-
skiego. To był ciekawy i 
angażujący sposób na przy-
swojenie przez młodzież 
wiedzy w atrakcyjnej, prak-
tycznej formie.

Swoją przygodę z eko-
nomią uczniowie będą 
kontynuowali również w 
II semestrze, w ramach II 
etapu projektu, w którym 
przygotują pracę projek-
tową – model biznesowy 
własnego przedsiębiorstwa 
działającego w lokalnej 
społeczności. Nagrodą dla 

autorów pięciu najlepszych 
prac będzie wycieczka edu-
kacyjna z warsztatami do 
Warszawy.

Pomysłodawcą i organi-
zatorem projektu „Ferie z 
ekonomią” jest Fundacja 
Europejski Fundusz Roz-
woju Wsi Polskiej. Fun-
dacja Europejski Fundusz 
Rozwoju Wsi Polskiej 
(EFWRP) jest organizacją 
pozarządową, działającą na 
rzecz rozwoju polskiej wsi. 
Od ponad 30 lat pomaga 
zmienić jej wizerunek oraz 
aktywnie wspiera rozwój 
społeczno-gospodarczy lo-
kalnych społeczności na te-
renach wiejskich. Działania 
EFRWP skupiają się przede 
wszystkim na wspieraniu 
inwestycji w zakresie in-
frastruktury technicznej i 
rozwoju lokalnych przed-
siębiorstw oraz na działa-
niach społecznych i edu-
kacyjnych skierowanych 
do osób zamieszkujących 
obszary wiejskie (www.
efrwp.pl).

Uczniowie z wizytą w przedsiębiorstwie
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DYREKTORZY SZKÓŁ ŚWIĘTOWALI JUBILEUSZE PRACY ZAWODOWEJ

WYWIAD Z DYREKTOREM SP IM. ORŁA BIAŁEGO W LUBIESZOWIE, 
PANIĄ BEATĄ ARTWIŃSKĄ

„Jubileusz pracy zawo-
dowej to doskonała okazja, 
aby w sposób szczególny 
podziękować za wkład 
w rozwój i funkcjonowa-
nie naszej szkoły. W tym 
szczególnym dniu proszę 
przyjąć wyrazy uznania 
za dotychczasową pracę 
włożoną w kształcenie i 
wychowywanie młodego 
pokolenia, profesjonalizm 
w zarządzaniu placówką 
i organizowaniu procesu 
dydaktyczno-wychowaw-
czego, a także troskę o wi-
zerunek i promocję szkoły. 
Życzę, aby kolejne lata 
aktywności zawodowej 
przyniosły wiele radości i 
sukcesów. Niech święto-
wany Jubileusz stanie się 
powodem do dumy oraz 
bodźcem do dalszego dzia-
łania na rzecz społeczności 

Dzień dobry. Może na 
początek rozmowy opo-
wie Pani o swojej karierze 
zawodowej. Jak wygląda-
ła Pani droga do momen-
tu, w którym znajdujemy 
się teraz, w gabinecie dy-
rektora szkoły?

 Jako młoda osoba wcho-
dząca w dorosłe życie pod-
jęłam decyzje o wyborze 
szkoły, która przygotowała 
mnie do pracy z dziećmi. 
Nauka w Studium Nauczy-
cielskim pozwoliła mi po-
znać wspaniałych nauczy-
cieli, wartościowych ludzi 
pełnych pasji. Tam również 
nawiązałam przyjaźnie, 
które przetrwały do dziś. 
W tej szkole nauczyłam 
się, że do dziecka należy 
podchodzić z szacunkiem 
i dbać o jego pełen rozwój 
i dobro. Gdybym stanęła 
dziś przed wyborem za-
wodu podjęłabym tę samą 
decyzję. Przeszłam przez 
wszystkie szczeble kariery 
zawodowej. Zanim rozpo-

częłam pracę na stanowi-
sku nauczyciela, pracowa-
łam jako pomoc do dzieci, 
intendent, później nauczy-
ciel przedszkola i edukacji 
wczesnoszkolnej. Wszyst-
kie te stanowiska nauczyły 
mnie szacunku i pokory do 
pracy i ludzi, którzy mnie 
otaczają. Do swojej pracy 
podchodzę z zaangażowa-
niem i determinacją. Pra-
cuję z pełnym oddaniem 
i dużym zapałem, którym 
staram się zarażać moich 
kolegów. Jako dyrektor 
szkoły wypełniam swoje 
zadania najlepiej jak potra-
fię. Zawsze mam na uwa-
dze dobro dzieci, rodziców 
i szkoły.

25-lecie pracy zawodo-
wej to nie tylko czas na 
świętowanie, ale również 
czas refleksji i pewnych 
podsumowań. Co uznała-
by Pani za swój najwięk-
szy sukces, a co za poraż-
kę- jeśli w ogóle taka jest?

Podsumowując 25 lat 

27 stycznia 2022 r. minęło dokładnie 25 lat od kiedy Pani Beata Artwińska – obecnie dyrektor SP. im. Orła Białe-
go w Lubieszowie rozpoczęła pracę zawodową. 9 lutego 2022 r. przypadał Jubileusz 20-lecia pracy zawodowej 
Pani Ewy Drozdowskiej, która stanowisko dyrektora Zespołu Edukacyjnego w Lubięcinie piastuje od marca 
2018 roku. Takie chwile warto uczcić miłą niespodzianką i tak też się stało! Dyrektorki odwiedziła delegacja 
z Urzędu Gminy. szkolnej.” – m.in. tymi sło-

wami skierowała się do Ju-
bilatek Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko.

„Dziękuję bardzo! Je-
stem mile zaskoczona i 
wzruszona, nie spodzie-
wałam się takiego wy-
różnienia. Właśnie po raz 

kolejny utwierdziłam się 
w przekonaniu, że praca 
na rzecz szkoły ma sens. 
Są różne momenty, nie 
zawsze jest łatwo, ale 
warto podejmować nowe 
wyzwania i robić to, co 
się lubi najbardziej.”– po-
wiedziała dyrektor Beata 
Artwińska.

„Dziękuję za miły gest 
i pamięć. Okrągła rocz-
nica to dobry moment na 
refleksję. Ze szkołą w Lu-
bięcinie jestem związana 
praktycznie od początku 
kariery zawodowej, czyli 
od 2002 roku i aż trudno 
uwierzyć w to, że minęło 

już tyle lat! Mój zawód jest 
moją pasją, dlatego też od 
kiedy jestem dyrektorem 
najbardziej brakuje mi pra-
cy z uczniem” – zdradza 
Pani Ewa i dodaje: „Wiem 
jedno: nie ma rzeczy nie-
możliwych do zrobienia. 
Szkoła ma być miejscem, 
do którego chętnie się 
wybiera. Miejscem przy-
jaznym, zarówno jeżeli 
chodzi o atmosferę jak i 
przestrzeń…”.

20 -lecie pracy zawodowej Pani Ewy Drozdowskiej 25-lecie pracy zawodowej Pani Beaty Artwńskiej

swojej pracy mogę śmiało 
powiedzieć, że jako na-
uczyciel czuję się spełniona. 
Moi wychowankowie miło 
wspominają czas spędzony 
pod moją opieką.  Jeżeli 
miarą sukcesu są uśmiechy 
dzieci, to osiągnęłam wiel-
ki sukces. Jestem pozytyw-
nie nastawiona na działa-
nia, inicjatywy związane z 
rozwojem dzieci. Zawsze 
staram się, aby zajęcia pro-
wadzone przeze mnie były 
ciekawe dla dziecka, pełne 
ruchu, humoru i tańca. W 
myśl zasady „uczymy się 
przez zabawę” staram się 
wnieść jak najwięcej treści, 
które pomogą dzieciom w 
przyszłości przejść spraw-
nie kolejne etapy życia. To 
nie łatwa, ale jakże satys-
fakcjonująca praca. Jestem 
niezmiernie dumna i za-
szczycona, że mogę wy-
konywać zawód nauczy-
ciela. To wielki dar móc 
obserwować codziennie 
jak w dzieciach następuje 
przemiana, jak dorastają, 
dojrzewają, rozwijają się. 

Jeżeli w ich rozwoju choć 
minimalną część stanowi 
moja praca, to jest mi po 
prostu miło. A niepowo-
dzenia? Jeżeli były, wolę o 
nich nie pamiętać. Trzeba 
iść naprzód. Zawsze moż-
na nad czymś popracować, 
poprawić i jeśli będzie to 
sprzyjało szczęściu innych, 
to warto! 

Czy uważa Pani, że 
szkoła w Lubieszowie 
rozwija się w dobrym kie-
runku? Jakie zmiany na-
stąpiły od chwili, w której 
została Pani dyrektorem?

Zawsze na pierwszym 

miejscu stawiałam dobro 
ucznia, jego potrzeby i 
oczekiwania. Chciałabym, 
żeby szkoła dla każdego 
ucznia była miejscem, do 
którego chętnie się wybie-
ra. Miejscem przyjaznym, 
zarówno jeżeli chodzi o 
atmosferę jak i przestrzeń, 
ciekawe zajęcia, projek-
ty, inicjatywy społeczne. 
Marzę o tym, aby nauka 
była procesem twórczym, 
kreatywnym i interesują-
cym, niekoniecznie nud-
nym obowiązkiem. Odkąd 
jestem dyrektorem, o to 

(ciąg dalszy na stronie 11.)
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WYWIAD Z DYREKTOREM ZESPOŁU EDUKACYJNEGO 
W LUBIĘCINIE, PANIĄ EWĄ DROZDOWSKĄ  

Dzień dobry. Z tego 
co wiem, Pani kariera 
zawodowa od początku 
jest związana ze szkołą w 
Lubięcinie. Proszę opo-
wiedzieć o wszystkich 
etapach Pani pracy w tej 
placówce.

Pracę zawodową rozpo-
częłam 1 września 2002 
r. w gimnazjum w Lubię-
cinie, a obecnie Zespole 
Edukacyjnym, w którym 
pracuję do dziś tj. 20 lat. 
Od początku kariery roz-
poczęłam awans zawo-
dowy i złożyłam wniosek 
o rozpoczęcie stażu na 

(ciąg dalszy ze strony 10.)

(ciąg dalszy na stronie 22.)

właśnie zabiegam i mam 
nadzieję, że zmiany, któ-
re wspólnie wdrażamy w 
szkole idą w tym kierunku.

Ilu uczniów obecnie 
uczęszcza do szkoły? Czy 
jest spore zainteresowa-
nie?

Obecnie do szkoły 
uczęszcza 165 uczniów. 
W chwili rozpoczęcia mo-
jej pracy w Lubieszowie 
było ich 115. To znaczny 
wzrost liczby uczniów i 
przedszkolaków. Szkoła w 
Lubieszowie zyskuje 

z roku na rok coraz 
większe zainteresowanie 
ze strony uczniów i rodzi-
ców. Mam nadzieję, że to 
zasługa naszej ciężkiej i 
rzetelnej pracy. Cieszę się, 
że do szkoły zapisują się 
mieszkańcy, którzy dopie-
ro budują swoje domy w 
Lubieszowie lub okolicach. 
Mieszkańcy pobliskich 
gmin również chętnie zapi-
sują dzieci do naszej szkoły. 
To potwierdza dobrą opinię 
szkoły w środowisku lokal-
nym. 

A jak wygląda sytuacja 
w Oddziale Przedszkol-
nym?

Oddział Przedszkolny i 
Punkt Przedszkolny funk-
cjonujący w szkole również 
cieszy się dużą popularno-
ścią wśród miejscowych 
mieszkańców.  Przedszkola 
przeszły generalny remont 
sal, cyklinowanie parkie-
tów, doprowadzono ciepłą 
wodę. Sale zostały wymalo-
wane, wyposażone w nowe 
meble i pomoce dydak-
tyczne. Czas pracy przed-
szkola został wydłużony 
do godziny 15.30. Podczas 
wakacji dzieci mają okazję 
uczestniczyć w zajęciach 
przedszkola. Nauczycielki 
przedszkola dbają o de-
korację sal, zapewniają 
bogaty harmonogram uro-
czystości przedszkolnych, 
są w stałym kontakcie z 
rodzicami. Realizujemy in-
nowacje pedagogiczną pt. 
„Kim będę w przyszłości”. 
Planujemy wprowadzić 
kolejne. Całość podjętych 
działań składa się na miłą, 
serdeczną atmosferę, która 
sprzyja i zachęca dzieci do 

uczęszczania do naszych 
przedszkoli, a także dobrą 
współpracę z Gminą.

Jakie sukcesy osiągnęli 
uczniowie szkoły w ostat-
nich latach? Czy są jakieś 
szczególne, które warto 
przybliżyć naszym czytel-
nikom?

Niezmiernie miło mi 
pochwalić się sukcesami 
naszych uczniów, w tym 
w szczególności laureata-
mi wojewódzkich konkur-
sów przedmiotowych z 
historii. Nasi uczniowie od 
czterech lat utrzymują się 
w czołówce województwa 
lubuskiego.  Nasza uczen-
nica kl. VIII uzyskała tytuł 
LAUREATA Lubuskiego 
Konkursu Literackiego. Jej 
opowiadanie pt. „Klucz do 
serca” zostało wydane w 
specjalnym zbiorze, wraz 
z kilkunastoma innymi naj-
lepszymi opowiadaniami. 
Poza tym nasi uczniowie 
zdobyli wiele wyróżnień 
w różnych konkursach, 
w tym min: I miejsce w 
Rejonowym Etapie Kon-
kursu Wiedzy o prawie 
humanitarnym i PCK, I 
miejsce w Ogólnopolskim 
Dyktandzie, I miejsce w 
konkursie plastycznym 
„Projekt ZUS”, I miejsce 
w konkursie recytatorskim 
PRO ARTE, IX miejsce w 
Polsce Mistrz Ortografii, I 
miejsce w Polsce w kampa-
nii „Nie dla smogu”. Sukce-
sy naszych uczniów bardzo 
cieszą wszystkich rodzi-

ców i nauczycieli. Jeste-
śmy bardzo z nich dumni. 
Należy jednak wspomnieć, 
że sukcesu nie mierzy się 
ilością pucharów, bo suk-
ces to suma niewielkiego 
wysiłku powtarzanego z 
dnia na dzień.  Dlatego w 
naszej szkole docenia się 
wysiłki uczniów, które są 
ich małymi, a może i du-
żymi sukcesami, takimi jak 
zawiązanie sznurowadła, 
samodzielna wypowiedź 
na lekcji czy rysunek. To 
małe sukcesy, które cieszą i 
podnoszą wartość każdego 
ucznia.

 W ostatnim czasie 
obiegła gminę wspaniała 
wiadomość o otrzymaniu 
dofinansowania na bu-
dowę sali gimnastycznej, 
co z pewnością można 
nazwać kolejnym sukce-
sem przyczyniającym się 
do rozwoju szkoły. Może 
zdradzi Pani kilka szcze-
gółów dot. pomysłu na 
budowę sali?

Budowa sali gimnastycz-
nej przy Szkole Podstawo-
wej w Lubieszowie była 
najlepszą wiadomością 
roku 2021. Zarówno dzieci, 
nauczyciele, personel jak 
i mieszkańcy Lubieszowa 
wyrażali swoje zadowole-
nie z pozytywnej decyzji 
przyznania środków na bu-
dowę. Oczyma wyobraź-
ni widzimy już jak nasi 
uczniowie z niej korzystają. 
W momencie oddania sali 
do użytku, w szkole po-

wstaną nowe sekcje spor-
towe, takie jak: karte, judo, 
mała siatkówka, piłka noż-
na. Z sali będą mogli korzy-
stać także rodzice naszych 
uczniów, popołudniami 
będą odbywać się różnego 
rodzaju zajęcia dla dzieci i 
dorosłych.  

A jakie są plany na 
przyszłość? Czy coś jesz-
cze zmieni się w szkole?

Moje motto życiowe jest 
związane z tym, co robię i 
jakie inicjatywy podejmu-
ję, a mniej więcej brzmi 
ono, że nie ma rzeczy nie-
możliwych do zrobienia, a 
jedyne, co nas ogranicza, to 
nasza wyobraźnia. Nie boję 
się nowych wyzwań, wręcz 
ich poszukuję. Najbliższe 
plany związane z pracą 
w szkole w Lubieszowie, 
to odsłonięcie pomnika 
poświęconego pamięci 
Żołnierzy Wyklętych, na-
stępnie organizacja biegu 
Tropem Wilczym. To duże 
organizacyjnie przedsię-
wzięcie, którego podjęłam 
się wraz z Urzędem Gminy 
Nowa Sól. Mam nadzieję, 
że już na stałe wpisze się w 
harmonogram uroczystości 
gminnych. 

Na pewno otrzyma-
ła Pani sporo życzeń z 
okazji 25-lecia pracy za-
wodowej, ale czego ży-
czyłaby Pani najbardziej 
sobie, szkole oraz swoim 
uczniom? 

W chwili obecnej życzy-
łabym wszystkim zdrowia i 

szczęścia w rodzinie, bo w 
niej jest moc, która daje fun-
dament szczęścia. Chciała-
bym, aby nasza szkoła była 
miejscem bezpiecznym i 
atrakcyjnym dla uczniów, 
rodziców i pracowników. 
Uczniom życzę, aby szkoła 
była niezapomnianą przy-
godą, do której będą za-
wsze chętnie wracać przy-
jemnymi wspomnieniami. 
Nauczycielom życzę, by 
byli życzliwi i nauczali z 
pasją i zaangażowaniem. 
By byli sprawiedliwi i nie-
zbyt surowi w ocenach i 
zawsze stawiali je na dru-
gim miejscu. Aby potrafili 
dostrzec mocne strony, 
talenty swoich uczniów, 
chcieli i umieli je rozwijać a 
także by pozwolili pozostać 
sobą. Dali przestrzeń do 
dyskusji i traktowali swo-
ich uczniów poważnie. Ro-
dzicom życzę, aby wspie-
rali nas w trudnym dziele 
wychowania i nauczania, 
wykazali zrozumienie na 
sygnały płynące ze szkoły i 
potrafili odnaleźć płaszczy-
znę wzajemnego zrozumie-
nia. Pracownikom admini-
stracji i obsługi dziękuję, 
że możemy tak sprawnie 
funkcjonować, w szkole 
jest czysto, miło i przyjem-
nie. Życzę wiele zapału 
i spokoju. Wszystkim za 
słowami piosenki życzę 
„sobie i wam szczęścia, ile 
się da, miłości w bród mą-
drych ludzi wokół”.

Dziękuję za rozmowę.

nauczyciela kontraktowe-
go. W tym samym roku 
podjęłam naukę w Ośrod-
ku Doskonalenia Nauczy-
cieli w Zielonej Górze na 
kierunku „Wychowanie 
do życia w rodzinie”. W 
2003 roku pozytywnie 
ukończyłam staż na na-
uczyciela kontraktowe-
go i kurs kwalifikacyjny. 
Kolejnym zadaniem jakie 
sobie wyznaczyłam było 
podjęcie studiów pody-
plomowych „Wiedza   o 
społeczeństwie” w Zielo-
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Wiersze recytowało 19 
uczniów ze wszystkich 
szkół podstawowych z 
terenu gminy Nowa Sól 
(z Lubieszowa, Przybo-
rowa i Lubięcina) z po-
działem na dwie katego-
rie wiekowe - kl. I - IV 
oraz kl. V - VIII, którzy 
zostali wyłonieni w dro-
dze eliminacji szkolnych. 
Uczestnicy konkursu za-
prezentowali bardzo wy-
soki poziom, członkowie 
komisji konkursowej w 
składzie: pracownicy 
Urzędu Gminy Nowa 
Sól p. Joanna Trojniarz  
i p. Łukasz Kopij oraz 
Proboszcz parafii w Lu-
bieszowie - ks. Robert 
Tomalka, mieli trudne 
zadanie.

Po długich i burzli-
wych obradach w końcu 
wyłonili laureatów. 

GMINNY KONKURS RECYTATORSKI

(ciąg dalszy ze strony 21.)

nej Górze, które ukończy-
łam w 2006 roku, w tym 
samym roku uzyskałam 
też stopień awansu zawo-
dowego nauczyciela mia-
nowanego. Kolejne studia 
podyplomowe „Eduka-
cja dla bezpieczeństwa” 
ukończyłam w 2010 roku. 
Natomiast podyplomowe 
„Organizacja i zarządza-
nie oświatą” skończyłam 
w 2014 roku. Obecnie 
studiuję „Bibliotekoznaw-
stwo w teorii i praktyce”.             
Uwieńczeniem mojej 
pracy zawodowej było 
uzyskanie stopnia awansu 
zawodowego nauczyciela 
dyplomowanego  w roku 
2013 oraz pełnienie od 01 
września 2017 r. do dziś, 
funkcji dyrektora Zespołu 
Edukacyjnego w Lubięci-
nie.

Czy po 20 latach pra-
cy i po objęciu najważ-
niejszego stanowiska 
w szkole czuje się Pani 
spełniona?

Jestem osobą szczęśli-
wą i  zadowoloną z tego 
jak żyję, kim jestem, co 
robię, w tym sensie czuję 

się spełniona. Praca z mło-
dzieżą daje mi ogromną 
satysfakcję,  motywację i 
siłę do dalszej pracy.  Je-
stem też osobą, której wy-
daje się, że ma ciągle coś 
do zrobienia. Ciągle wy-
znaczam sobie nowe cele, 
do których dążę.  

Można powiedzieć, 
że jest Pani świadkiem 
wielu przemian, które 
nastąpiły w szkole na 
przestrzeni ostatnich 20 
lat. Jak je Pani ocenia?

W ciągu 20 lat pracy 
obserwowałam w oświa-
cie liczne zmiany, od po-
wstania gimnazjum do ich 
likwidacji. Część zmian 
dotyczących egzaminu 
ósmoklasisty przez pande-
mię nie została wdrożona, 
min. chodzi o dodatko-
wy przedmiot do wybo-
ru na egzaminie. Szkoła 
jest miejscem, które lubi 
spokój i uprządkowanie. 
Zmiany jednak są po-
trzebne. Moim zdaniem  
przede wszystkim zmiany 
powinny dotyczyć pod-
staw programowych oraz 
ilości obowiązującego 
materiału. Szkoła powin-
na odchodzić od zajęć 

teoretycznych do prak-
tycznych, które można 
wykorzystywać w życiu 
codziennym.  

Ilu uczniów obecnie 
uczęszcza do szkoły, a ilu 
do przedszkola?

Szkoła liczy obecnie 
182 uczniów oraz 23 
dzieci z oddziału przed-
szkolnego oraz 32 dzieci 
z przedszkola, łączenie w 
ZE w Lubięcinie uczy się 
237 dzieci i młodzieży. 

Jakimi sukcesami 
może poszczycić się Ze-
spół Edukacyjny w Lu-
bięcinie? 

Zespół Edukacyjny 
może pochwalić się reali-
zacją licznych projektów 
min. Digital Kids, Cy-
frowa Szkoła, Program 
Rozwoju Czytelnictwa, 
Laboratoria Przyszłości, 
grantem na teatr szkolny, 
Futurek w krainie mate-
matyki, szkoła pozyskała 
fundusze na dodatkowe 
zajęcia z matematyki, 
współzałożyła zespół mu-
zyczny The Fraitags Band. 
Nasi uczniowie zdobyli 
tytuł laureata z języka nie-
mieckiego- Laia Hain, fi-
nalisty z języka polskiego 

- Jerzy Zatwarnicki, czy 
wyróżnienia w konkursie 
KRUS – Alex Frącko-
wiak.  

Gmina złożyła wnio-
sek o dofinansowanie 
budowy żłobka i klubiku 
dziecięcego w ramach 
Rządowego Funduszu 
Polski Ład. Jak Pani 
ocenia przyszłość tej in-
westycji? Czy faktycznie 
jest aż tak duże zapo-
trzebowanie na powsta-
nie takiego miejsca dla 
maluszków?

Trzymam kciuki za po-
wodzenie tak ważnego dla 
Lubięcina i okolicznych  
miejscowości projektu. 
Coroczne rekrutacje po-
kazują mam, że zapo-
trzebowanie na miejsca 
w przedszkolu jest duże, 
szczególnie dla najmłod-
szych. Niestety brakuje 
nam miejsc dla każdego 
chętnego dziecka. Mam 
ogromną nadzieję na reali-
zację  tego projektu. 

W zeszłym roku miał 
miejsce remont elewa-
cji jednego z budynków 
szkoły oraz remont da-
chu drugiego. Czy pla-
nowane są kolejne inwe-

stycje?
Tak, w tym roku szkol-

nym planujemy remont 
elewacji budynku szkoły 
podstawowej (jest to in-
westycja Gminy).  Z nie-
cierpliwością czekam na 
rozstrzygnięcie naboru 
wniosków na dofinan-
sowanie budowy żłobka 
i klubiku dziecięcego w 
ramach Rządowego Fun-
duszu Polski Ład. Ta in-
westycja pozwoliłaby mi 
na kolejne zmiany. Chciał-
bym również stworzyć i 
wyposażyć salę chemicz-
ną na miarę XXI wieku, z 
zapleczem i możliwością 
wykonywania doświad-
czeń, przeniesienie se-
kretariatu do budynku 
szkoły podstawowej oraz 
zorganizowanie biblioteki 
szkolnej wraz z czytelnią. 

Czego życzyłaby Pani 
sobie oraz całej szkole 
na to wspaniałe 20-lecie 
pracy zawodowej? 

W obecnej sytuacji po-
koju na świecie, aby każde 
dziecko mogło bezpiecz-
nie chodzić do szkoły.  

Dziękuję za rozmowę.
Z dyrektorami szkół roz-
mawiał: Robert Kobus

29 listopada 2021 r. w Szkole Podstawowej w Lubieszowie odbył się IV Gminny 
Konkurs Recytatorski „Poezja blisko nas”. Honorowy patronat nad konkursem 
objęła Wójt Gminy Nowa Sól Izabela Bojko. 

W kategorii wiekowej - 
kl. I – IV:
I miejsce zajął Michał 
Bednarski ze Szkoły 
Podstawowej w Lubie-
szowie, 

II miejsce – Zuzanna 
Szyszkowiak ze Szkoły 
Podstawowej w Lubię-
cinie, 
III miejsce – Aleksandra 
Łuczak ze Szkoły Pod-

stawowej w Lubięcinie.
W kategorii wiekowej - 
kl. V – VIII:
I miejsce zdobyła Nina 
Noszczyk ze Szkoły 
Podstawowej w Lubię-
cinie, 
II miejsce – Wiktoria 
Marduła ze Szkoły Pod-
stawowej w Lubieszo-
wie, 

III miejsce – Magdalena 
Janecka ze Szkoły Pod-
stawowej w Przyboro-
wie.

Dodatkową atrakcją 
wydarzenia był program 
artystyczny zaprezen-
towany przez grupę ta-
neczno-wokalną z klas 
I-IV, przygotowany 
przez p. Arletę Wijas. 

Pamiątkowa fotografia z uczestnikami gminnego konkursu. Gratulujemy 
zwycięzcom i życzymy dalszych sukcesów poetycko-recytatorskich!
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11 listopada 2021 r. 
obchodziliśmy 103. 
rocznicę odzyskania 

przez Polskę wolności.
To ważne wydarze-

nie zostało upamięt-

ŚWIĘTO NIEPODLEGŁOŚCI

21 listopada 2021 r. w 
kościele św. Katarzyny 
Aleksandryjskiej w Lu-
bięcinie gościliśmy chór 
Cantate Deo ze Sławy. 
Koncert podzielony był 
na dwie części. W pierw-
szej dominował repertu-
ar patriotyczny, z okazji 
niedawno obchodzonego 
Dnia Niepodległości, a w 
drugiej pieśni Maryjne. 

„Dziękuję chórowi 
za uświetnienie mszy 
św. oraz za przepiękny 

występ umilający nam 
wszystkim niedzielę. Re-
montowi świątyni przy-
świecała właśnie ta myśl, 
żeby spełniała on dwie 
funkcje, nie tylko sakral-
ną, ale również kultural-
ną. To miejsce ma swój 
urok i klimat odpowiedni 
do tego typu wydarzeń. 
W tym miejscu rację bytu 
mają takie koncerty jak 
dzisiejszy. Mam nadzie-
ję, że już wkrótce spotka-
my się na kolejnym kon-

Swoją obecnością za-
szczycili wszystkich zgro-
madzonych: Poseł na Sejm 
RP Pan Jacek Kurzępa, 
ks. Proboszcz Robert To-
malka oraz dyrektor SP w 
Lubieszowie Pani Beata 
Artwińska. Uroczystość 
rozpoczęła się oficjalnymi 
przemowami i życzenia-
mi dla Jubilatów, a chwilę 
później miał miejsce kon-
cert kwartetu smyczko-
wego „Stretto” z Zielonej 
Góry. Następnie odbyła 
się ceremonia wręczenia 
medali przyznanych przez 
Prezydenta Rzeczypospoli-
tej Polskiej Andrzeja Dudę 
za wieloletnie pożycie mał-
żeńskie w rocznicę Złotych 
Godów. Medale i kwiaty 
wręczał Poseł na Sejm RP 
Pan Jacek Kurzępa, a legi-
tymacje, listy gratulacyjne i 
pamiątkowe albumy - Wójt 
Gminy Nowa Sól Izabela 

CANTATE DEO U KATARZYNY

PIĘKNE ROCZNICE ZASŁUGUJĄ NA PIĘKNĄ UROCZYSTOŚĆ!
24 listopada br. w sali wiejskiej w Rudnie odbyła się podwójna uroczystość złotych i diamentowych godów! 
Na to wydarzenie Wójt Gminy Nowa Sól Izabela Bojko zaprosiła wszystkie pary małżeńskie, które w 2020 r. 
obchodziły 50. rocznicę pożycia małżeńskiego, a także pary, które w 2020 i 2021 roku obchodziły 60-lecie! 

nione w kościele pw. 
Świętej Rodziny w 
Lubieszowie. Uroczy-
stość rozpoczęła się 
mszą świętą w intencji 

poległych za Ojczyznę, 
pod przewodnictwem 
ks. proboszcza Rober-
ta Tomalki. Następnie 
odbył się poruszający 
koncert w wykonaniu 
zaproszonej Filhar-
monii oraz akademia 
przygotowana przez 
uczniów Szkoły Pod-
stawowej im. Orła 
Białego w Lubieszo-
wie i przedszkolaków 
z Punktu i Oddziału 
Przedszkolnego. 

„Dziękuję ks. pro-

boszczowi Robertowi 
Tomalce oraz Pani dy-
rektor Beacie Artwiń-
skiej za zaproszenie i 
przygotowanie prze-
pięknej uroczystości, 
dzięki której ten dzień 
był naprawdę wyjątko-
wy. W naszej świątyni 
zapanowała podniosła 
atmosfera, towarzyszył 
nam prawdziwy duch 
patriotyzmu.” – powie-
działa na zakończenie 
Wójt Gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko.

Pamiątkowa fotografia z uczniami i przedszkolakami biorącymi 
udział w występie artystycznym z okazji Święta Niepodległości.

cercie u św. Katarzyny.” 
– mówiła Wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Bojko. 

Chór Cantate Deo 

działa przy Parafii pw. 
św. Michała Archanioła 
w Sławie od 2008 roku. 
Jego dyrygentem i kie-

rownikiem artystycznym 
jest od początku istnienia 
absolwentka Akademii 
Muzycznej w Gdańsku 
Krystyna Szulęcka. Re-
pertuar chóru jest bardzo 
wszechstronny, obejmu-
je utwory różnych epok, 
od średniowiecza do 
współczesności, utwory 
świeckie jak i muzykę 
sakralną. Chór wykonuje 
również własne aranża-
cje najpiękniejszych me-
lodii świata, filmowych, 
operetkowych czy musi-
calowych.

W kościele św. Katarzyny gościliśmy już wielu artystów. 
Niedługo czekają nas kolejne, muzyczne uniesienia. 

Lubieszowa
 - Halina i Stanisław Droz-
dowscy ze Starego Stawu

 - Krystyna i Władysław 
Kaczmarscy z miejsco-
wości Stawy

 - Maria i Stanisław Kisiele-
wicz z Dąbrowna

 - Jadwiga i Jan Kopeć z 
Rudna

 - Zofia i Władysław Kube-
ra z Przyborowa

 - Irena i Józef Prałat z Kieł-
cza

 - Jadwiga i Marian Rataj-
czak z Lubięcina.
Diamentowe gody ob-

chodzili:
 - Danuta i Józef Biernat z 
Lubięcina

 - Genowefa i Marian Stoc-
cy z Przyborowa

Naszym Dostojnym Ju-

bilatom jeszcze raz skła-
damy życzenia długich lat 
życia, abyście doczekali 
w dostatku i zdrowiu wie-
lu kolejnych wspólnych 
rocznic oraz dalej szli przez 
życie trzymając się mocno 
za ręce – zawsze uśmiech-
nięci, zawsze razem, za-
wsze pewni swoich uczuć. 
Wszystkiego najlepszego!

Ogromne podziękowa-
nia kierujemy w stronę 
Sołtysa i Rady Sołeckiej 
Rudna za przygotowanie 
sali i poczęstunku na uro-
czystość. Pani Sylwio, jest 
Pani niezawodna!

Bojko. Jubilaci obcho-
dzący diamentowe gody 
otrzymali kwiaty, statuet-
ki oraz listy gratulacyjne. 
Nie obyło się również bez 
wspólnych, pamiątkowych 
fotografii. Po części oficjal-
nej był tort, toast i wspólna 
zabawa prowadzona przez 
Panią Agatę Miedzińską, 
która idealnie dobranym 
repertuarem podkreśliła 
wyjątkowy nastrój spo-
tkania i wprawiła gości w 
doskonały humor. Część 
artystyczna zakończyła się 
wspólnym walcem. 

W sumie zostało zapro-
szonych 20 par, lecz nie-
stety ze względu na stan 
zdrowia, nie wszystkie 
pary mogły wziąć udział w 
uroczystości. 

Złote gody wspólnie z 
nami w Rudnie świętowali:
 - Wanda i Jerzy Długosz z 

Wspólna fotografia z Jubilatami świętującymi 50. i 60. rocznice pożycia małżeńskiego
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SZKOLE W PRZYBOROWIE STUKNĘŁO 75 LAT!
Obchody 75. jubileuszu 

Zespołu Edukacyjnego 
im. Józefa Młynarczyka w 
Przyborowie trwały dwa 
dni. Rozpoczęły się 25 li-
stopada. Tego dnia odby-
ły się zawody sportowe, 
w których wzięli udział 
uczniowie ze wszystkich 
szkół w gminie. 

26 listopada 2021 r. 
miała miejsce główna uro-
czystość, na którą przybyli 
sami znamienici goście, 
m.in. Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko, były 
bramkarz reprezentacji 

Kalendarium szkoły w Przyborowie:
1945- rozpoczęcie działalności szkoły w Przyborowie 
(Zaborów)
1945-1946 – w szkole funkcjonuje 5 oddziałów
1945-1976 – kierownikami szkoły byli: Helena Polkow-
ska, Maria Stobbe, Sabina Kasińska, Tadeusz Dudka
1946 – w szkole było zatrudnionych 4 nauczycieli, do 
szkoły uczęszczało ponad 100 uczniów
1946-1947 – kurs nauki czytania i pisania dla dorosłych
1966 – kierownikiem szkoły zostaje Alicja Kiernożycka
1968 – szkołę opuszczają pierwsi absolwenci klas 
ósmych
1972 – likwidacja oddziałów klas starszych
1973 – dyrektorem szkoły zostaje Krystyna Żeletko
1975- dyrektorem szkoły zostaje Zbysław Maksymów
1984 – powrót szkoły ośmioklasowej
1987-rozbudowa szkoły
2002- budowa kotłowni i remont elewacji budynku 
szkoły, dyrektorem zostaje Grażyna Śliwińska
2004 – budowa Sali gimnastycznej
2016 – dyrektorem zostaje Sylwester Buczyński, przy-
łączenie oddziału przedszkolnego w Kiełczu do Zespo-
łu Szkół w Przyborowie
2017-Zespół Szkół przekształca się w Zespół Edukacyj-
ny w Przyborowie, rozbudowa szkoły
2018 – patronem szkoły zostaje Józef Młynarczyk, od-
słonięcie tablicy pamiątkowej z okazji 100. rocznicy 
odzyskania niepodległości przez Polskę oraz nadania 
imienia szkole
2019 – otwarcie gabinetu stomatologicznego
2021 – Jubileusz 75-lecia szkoły

Polski w piłce nożnej, 
patron szkoły Józef Mły-
narczyk wraz z małżon-
ką, Przewodniczący Rady 
Gminy Radosław Kołpa-
czek, Lubuski Wiceku-
rator Oświaty Katarzyna 
Pernal - Wyderkiewicz, 
Wizytator Kuratorium 
Oświaty Sławomira Mo-
rawska, Prezes Lubuskie-
go Związku Piłki Noż-
nej Robert Skowron, 
proboszcz Parafii pw. Mat-
ki Bożej Częstochowskiej 
w Przyborowie ks. Jerzy 
Gałązka, przewodniczą-

ca Rady Rodziców Beata 
Wilk, radni, sołtysi, dyrek-
torzy szkół podstawowych 
i średnich, nauczyciele, 
dawni pracownicy pla-
cówki oraz uczniowie.  

W części artystycznej 
uczniowie zaprezentowa-
li pokaz tańca – polone-
za i krakowiaka, a także 
muzyczną podróż przy 
dźwiękach trąbki. Orga-
nizatorzy zafundowali 
przybyłym niezapomnia-
ny rejs po morzu wspo-
mnień. Na prezentacji pt. 
„Nasza szkoła dawniej i 

dziś” można było zoba-
czyć dawną szkołę, pro-
ces jej rozbudowy, zmian 
modernizacyjnych i obec-
nego rozkwitu, w tym 
wspomnienia z czasów 
nadania szkole imienia 
Józefa Młynarczyka. W 
trakcie prezentacji uhono-
rowani zostali poprzedni 
dyrektorzy placówki: Ali-
cja Kiernożycka, Zbysław 
Maksymów oraz Graży-
na Śliwińska. Następnie 
Wójt Gminy Izabela Boj-
ko wręczyła dyrektorowi 
szkoły list gratulacyjny 
wraz z kwiatami. Przemo-
wę wygłosił również sam 
patron Józef Młynarczyk, 
który podarował szkole 
koszulkę reprezentacji 
Polski wraz autografami 
kadrowiczów i  puchar dla 
zwycięzców turnieju pił-
karskiego, który w ramach 
obchodów jubileuszu od-
był się dzień wcześniej. 

Po części artystycznej 
goście w towarzystwie 
gospodarzy udali się na 
poczęstunek i spacer po 
szkole. Z okazji tak zna-
komitej uroczystości jak 

mijający właśnie jubile-
usz, nie sposób nie się-
gnąć pamięcią wstecz i 
przywołać wspomnienia. 
Przybyli na uroczystość 
zostali zaproszeni do obej-
rzenia wystawy. Szczegól-
nym powodzeniem wśród 
zwiedzających cieszyły 
się stare kroniki, zarówno 
klasowe jak i szkolne, a 
także pamiątkowe zdjęcia. 
Iluż wzruszeń i radości do-
starczało przekładanie sta-
rych kart, oglądanie zdjęć 
i odczytywanie wpisów. 
Uroczystości jubileuszo-
we zakończyły się brawu-
rowym występem zespołu 
muzycznego Big Band 
Nowosolski. 

„Każdy jubileusz szkoły 
jest okazją do wspomnień, 
które, choć minione, za-
wsze pozostają w pamięci. 
Trudno bowiem być obo-
jętnym wobec miejsca, w 
którym zostawiło się część 
życia. Dostrzeganie czasu 
jest cudownym darem doj-
rzałości. Dzień ten zatem 
skłania do wspomnień, re-
fleksji i kreślenia planów 
na przyszłość” - powie-
działa Wójt Gminy Izabe-
la Bojko.

Pamiątkowe zdjęcie zaproszonych gości z patronem szkoły Józefem Młynarczykiem.

Budynek szkoły w Przyborowie dawniej

Budynek szkoły w Przyborowie dziś
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ELFY ODWIEDZIŁY PRZEDSZKOLAKÓW

TURNIEJ MIKOŁAJKOWY W LUBIĘCINIE WIGILIA GMINNA 
W LUBIĘCINIE

TURNIEJ MIKOŁAJKOWY W KOŻUCHOWIE

Mikołajki to dla 
przedszkolaków za-
wsze jeden z najpięk-
niejszych dni w roku 
szkolnym. Nie inaczej 
było i tym razem, gdy 
po wizycie św. Mikołaja 
odwiedziła ich grupa el-
fów z Gminy. W ponie-
działek 6 grudnia 2021 
r. Elf Iza, Elf Magda, 
Elf Grześ i Elf Łukasz 
odwiedziły przedszkola 
w Lubieszowie, Przybo-
rowie oraz w Lubięci-
nie. Dzieci oczywiście 
były przygotowane na 
tę okoliczność, dzielnie 
zaśpiewały piosenki, 

Wczoraj (22.12.2021 
r.) w Lubięcinie odbył 
się Turniej Mikołajkowy 
dla dzieci zorganizowa-
ny przez Pana Krzysztofa 

Karpińskiego, który na co 
dzień prowadzi zajęcia 
sportowe na lubięcińskim 
Orliku. Jedną z atrakcji 
była wizyta św. Mikołaja! 

Ogromne podziękowania 
kierujemy w stronę rodzi-
ców, którzy jak zwykle 
przygotowali przepyszny 
poczęstunek.

21 grudnia 2022 r. od-
była się Wigilia w Zie-
lonym Amfiteatrze w 
Lubięcinie. Mieszkańcy 
mieli okazję skosztować 
tradycyjnych pierogów 
ruskich, z kapustą i grzy-
bami, barszczu, różnego 
rodzaju ciast oraz cie-
płych napojów, a przede 
wszystkim - spędzić 
wspólnie przedświątecz-
ny czas. Na scenie wystą-
pili: zespół „To My”, lu-
bięcińska orkiestra „The 
Freitag’s Band”, Anna 
Haniszewska oraz schola 
„Tonacja” ze Sławy. Be-
tlejemskie Światło Poko-
ju dla naszej gminy prze-
kazał w imieniu zuchów, 
harcerzy i instruktorów 
nowosolskiego Hufca 
ZHP, wiceprzewodniczą-

4 grudnia 2021 r. w Ko-
żuchowie odbył się miko-
łajkowy turniej piłki nożnej 
samorządowców o puchar 
Burmistrza Kożuchowa. 
Do rywalizacji przystąpi-
ły drużyny reprezentują-
ce: Kożuchów, Siedlisko/
Bytom Odrzański, Sławę, 
Powiat Nowosolski oraz 
gminę Nowa Sól. Pierw-
sze miejsce w turnieju, w 

którym mecze były rozgry-
wane w systemie „każdy z 
każdym”, zajęła drużyna 
złożona z samorządowców 
z Siedliska i Bytomia Od-
rzańskiego. Drugie miej-
sce zajęła drużyna Sławy, 
a trzecie samorządowcy z 
Kożuchowa. Gmina Nowa 
Sól uplasowała się na pią-
tym miejscu i grała w skła-
dzie: Wójt Izabela Bojko, 

Beata Zawadzka, Krzysztof 
Gąsior, Łukasz Gąsior, Ra-
dosław Kołpaczek, Robert 
Majewski, Łukasz Kopij i 
bramkarz Przemysław Fic-
ner, który reprezentował nie 
tylko Gminę, ale również 
Powiat. Turniej zakończył 
się wspólnym posiłkiem 
regeneracyjnym, podczas 
którego omówiono organi-
zację wydarzenia. 

rozmawiały z Elfami 
i chwaliły się, że są 
bardzo grzeczne. Elfy 
dla każdego oddziału 
przedszkolnego wręczy-

ły wspaniałe prezenty! 
Ten dzień z pewnością 
upłynął w miłej atmos-
ferze i wzbudził wiele 
pozytywnych emocji. 

Lubieszów

Lubięcin

Przyborów

Pamiątkowa fotografia z zawodnikami turnieju

Impreza była doskonałą okazją do integracji społeczności samorządowej.

cy chorągwianej komisji 
rewizyjnej druh harc-
mistrz Zbigniew Tata-
rzyński. Na stoisku z rę-
kodziełem artystycznym 
można było nabyć wiele 
ciekawych ozdób świą-
tecznych wykonanych 
przez naszych seniorów z 
Klubu Seniora w Nowym 
Żabnie. Swoją obecnością 
zaszczycili mieszkańców 
m.in. ks. proboszcz Mar-
cin Muszyński z parafii 
pw. Najświętszego Serca 
Pana Jezusa w Lubię-
cinie, Przewodniczący 
Rady Gminy Nowa Sól 
Radosław Kołpaczek, 
Radni oraz Sołtysi. „Ży-
czę Państwu wesołych i 
spokojnych Świąt, przede 

(ciąg dalszy na stronie 26.)

Pracownicy urzędu serwowali mieszkańcom 
pierogi z „Zajazdu we Młynie
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FINAŁ WIELKIEJ ORKIESTRY ŚWIĄTECZNEJ POMOCY

WALENTYNKI W CIEPIELOWIE

29 stycznia w Lubię-
cinie i 30 stycznia w 
Przyborowie graliśmy z 
Wielką Orkiestrą Świą-
tecznej Pomocy – dla 
okulistyki dziecięcej! 

W trakcie objazdowych 
kawiarenek w Lubięci-
nie i okolicznych miej-
scowościach, Zespół 
Edukacyjny w Lubię-
cinie zebrał 5.200,00 

zł. Finał WOŚP w sali 
sportowej Zespołu 
Edukacyjnego w Przy-
borowie zakończył się 
kwotą 4.000,00 zł. Oba 
sztaby zebrały łącznie 

ponad 9 tys. zł!
Wójt Gminy Nowa 

Sól Izabela Bojko skła-
da ogromne „DZIĘKI” 
szkołom w Lubięcinie 
i Przyborowie, OSP 

Lubięcin, OSP Przy-
borów, wszystkim za-
angażowanym w orga-
nizację zbiórek oraz 
darczyńcom. Jesteście 
WIELCY!

14 lutego 2022 r. w 
„Leśnej Enklawie” w 
Ciepielowie odbył się 
koncert walentynkowy, 
podczas którego w mi-
łosny nastrój wprawiła 
wszystkich Jadwiga 
Macewicz - wokalist-
ka, kompozytorka, 
autorka tekstów, pia-

nistka laureatka wielu 
muzycznych nagród 
oraz uczestniczka te-
lewizyjnego show „Bi-
twa na głosy”. W prze-
rwie koncertu można 
było skosztować słod-
kiego poczęstunku, 
kawy i herbaty, wziąć 
udział w walentynko-

wej loterii z nagro-
dami, a także w kon-
kursie tańca. W stronę 
publiczności popłynęła 
również moc walen-
tynkowych życzeń, 
m.in. od Wójta Gminy 
Nowa Sól Izabeli Boj-
ko oraz samej artystki, 
Jadwigi Macewicz.

(ciąg dalszy ze strony 25.)

wszystkim dużo zdrowia, 
tak bardzo nam potrzeb-
nego w tych trudnych 
czasach. Mam nadzie-
ję, że w nadchodzącym 
Nowym Roku będziemy 
powoli powracać do nor-
malności, nie zaszywać 
się domach, częściej się 
spotykać i jak najliczniej 

brać udział w naszych 
gminnych wydarze-
niach!” – m.in. tymi sło-
wami skierowała się do 
mieszkańców Wójt Gmi-
ny Nowa Sól Izabela Boj-
ko. Dziękujemy radom 
sołeckim za przepyszne 
ciasta, a przede wszyst-
kim sołectwu Chełmek za 
przygotowanie wigilijne-
go barszczu.

Mieszkańcy przybyli, by wysłuchać kolęd i pastorałek, a przede 
wszystkim wspólnie przeżyć ten przedświąteczny czas.

Sztab WOŚP w szkole w Przyborowie Sztab WOŚP w szkole w Lubięcinie

Walentynkowy koncert dopełnił tematyczny wystrój 
sali połączony z romantycznym blaskiem świec.

Jadwiga śpiewała o miłości - utwory własne 
oraz utwory znanych polskich artystów.
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Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko tra-
dycyjnie odwiedza w 
dniu urodzin wszyst-
kich seniorów, którzy 
ukończyli 90 lat i wię-
cej. Seniorzy otrzymują 
bukiety kwiatów, listy 

gratulacyjne, albumy 
fotograficzne promują-
ce miejscowości gminy 
oraz najserdeczniejsze 
życzenia przekazywane 
w imieniu władz samo-
rządowych i wszyst-
kich mieszkańców. 

„Nie z wszystkimi se-
niorami mam okazję 
widywać się podczas 
naszych imprez w sa-
lach wiejskich. Wia-
domo, że w pewnym 
wieku pojawiają się już 
ograniczenia związane 

100 LAT TO ZA MAŁO, 150 BY SIĘ ZDAŁO! ze zdrowiem, dlatego 
też jest mi bardzo miło 
kiedy mogę odwiedzać 
naszych 90-latków w 
ich domach. Dziękuję 
za to, że przyjmujecie 
mnie w swoich do-
mach i dzielicie się ze 
mną swoimi życiowy-
mi doświadczeniami!” 

– mówi Wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Boj-
ko. Poniżej zdjęcia z 
Solenizantami i Jubila-
tami, którzy urodziny 
obchodzili w listopa-
dzie, grudniu, styczniu 
i lutym. Jeszcze raz ży-
czymy Wam wszystkie-
go najlepszego!

91. urodziny Michaliny Maksymczak 
ze Stanów (06.11.2021 r.)

90. urodziny Karola Fursewicza 
z Lubieszowa (11.11.2021 r.)

92. urodziny Stanisławy Szeląg 
z Lubięcina (8.12.2021 r.) 

91. urodziny Janiny Jóźwiak 
z Lubieszowa (12.12.2021 r.)

93. urodziny Stanisława Zapotocznego 
z Lubięcina (17.12.2021 r.)

90. urodziny Józefy Mańczak 
z Kiełcza (14.01.2022 r.)

90. urodziny Henryki Antoniny Sobczak 
z Rudna (17.01.2022 r.)

90. urodziny Marii Gawlity z Nowego 
Żabna (27.01.2022 r.)

91. urodziny Ireny Stankiewicz 
z Kiełcza (29.01.2022 r.)

92. urodziny Wiesławy Cecylii Borowieckiej 
z Przyborowa (8.02.2022 r.)

91. urodziny Heleny Gubały 
z Przyborowa (13.02.2022 r.)

90. urodziny 
Stefanii Tonko-
wicz z Kiełcza 
(13.02.2022 r.)

90. urodziny Anielki Ziółek z Przyborowa 
(15.02.2022 r.)

97. urodziny Władysławy Petli 
z Jodłowa (25.02.2022 r.)
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